
لبنان سیاه  روز 
۳۰ نفر کشته و سه هزار نفر زخمی)تا لحظه نگارش خبر( در انفجارهای لبنان

کارگزاران و مثلث انتخاباتی 1400 

فرزند آیت الله از بهشت 
به پاستور می رود؟

تشکیل چند پرونده علیه 
نمایندگان مجلس یازدهم
کلیات طرح شفافیت آراء نمایندگان تصویب شد
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»صبح امروز«  به چرایی حجم مفاسد اقتصادی
 در ایران می پردازد؛

خلا قانونی یا عدم شفافیت
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»صبح امروز« وضعیت معلولان ضایعه نخاعی بررسی می کند؛

تناقض ها در اجرایی نشدن یک لایحه
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برای انتخابات الکترونیکی 
آماده ایم؟

قاسم افشار مطرح می کند؛

وزارت ارشاد و تلویزیون
 مقابل یکدیگرند!

با حضور اعضای شورای شهر و مدیران شهرداری انجام شد:

بهره برداری از 
۳ پروژه شهری مشهد 
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آیاترامپباکارتمرکلبازیمیکند؟
محمد زارعی

ترامپ مدتهاست که در پی عملی کردن آخرین وعده پساانتخاباتی و سیاست خارجی خود پیش از 
آزمون مجدد در ماه نوامبر است.

رئیس جمهور امریکا با وعده ی خروج یک سوم از نیروهای ایالات متحده از آلمان بار دیگر روابط 
فراآتلانتیک را به چالش کشــید. به طور حتم این تصمیم پیامدهای متعددی در حوزه های امنیت، 
اقتصــاد و حتی فرهنگ در روابط میان آلمان و امریکا و همچنین متحدان این دو کشــور خواهد 
داشــت که ممکن است قابل جبران نباشد و یا بازگشت به آن مدت ها به طول بیانجامد. در تبیین 
این رخداد یکی از خطاهایی که اغلب کارشناســان مرتکب آن می شــوند، این است که این اقدام 
ترامپ را تنها در قالب رفتارهای شــخصی و غیر قابل پیش بینی او می بینند، در صورتی که مانند 
بســیاری از موضوعات، روسای جمهور دیگر قبل از ترامپ نیز این سیاست را در پیش گرفته و یا 
آن را در چشــم انداز دوره کاری خود در نظر گرفته بودند. در حقیقت بســیاری از اقدامات ترامپ 
)صرف نظر از اختلافات تاکتیکی یا تفاوت در جزئیات( ادامه یا اســتمرار سیاســت های روســای 

جمهور پیشین در امریکا بوده اند.
پیش از این که انگیزه های شخصی ترامپ در خصوص خروج دوازده هزار نیروی نظامی امریکا از 
آلمان مورد مطالعه قرار گیرد، باید به پیشینه ی این تصمیم و روندی که دولت های امریکا تاکنون 
در پیــش گرفته اند، پرداخت. خــروج نیروهای امریکایی از آلمان - که در پی جنگ جهانی دوم و 
در جریان اشــغال این کشور در آن ســاکن شده بودند – از سال 1985 و پیش از پایان جنگ سرد 
و فروپاشــی دیوار برلین آغاز شــد. تا آن زمان حدود 247 هزار نیروی نظامی امریکایی در آلمان 
حضور داشــت. اما در ادامه تا ســال 1990 این عدد به حدود 227 هزار نفر رسید. پس از فروپاشی 
دیوار برلین طبق توافقی که بین آلمان غربی و شــرقی از یک ســو و نیروهای متفقین )شوروی، 
فرانســه، بریتانیا و امریکا( منعقد شد، این کشورها متعهد شدند که نیروهای نظامی خود را از خاک 
آلمان خارج کنند. بر خلاف سایر کشورها که بلافاصله و تقریبا تمام نیروهای خود را از آلمان خارج 
کردند، ایالات متحده تا ســال 2000، تعداد نیروهای خود را تا حدود 70 هزار نفر کاهش داد. تنها 
در دوران رئیس جمهور بوش پســر بود که امریکا باز هم نیروهای خود را کمی افزایش داد، اما از 
سال 2005 خروج نیروهای امریکایی از آلمان به طور مستمر ادامه داشت و حتی در دوران اوباما که 
بیش از پنجاه هزار نیروی نظامی امریکایی در آلمان مشغول به کار بودند، شاهد کاهش چشمگیری 

تا حدود سی و پنج هزار نفر بودیم.
بنابرایــن با خروج نیروهای نظامی ایالات متحــده از چهار ایالت آلمان اتفاق تازه ای در روندهای 
پیشین رخ نداده است. حتی می توان گفت که این اقدام در دوره اول ریاست جمهوری اوباما شدت 
پیدا کرد. باراک اوباما که از ســوی تحلیلگران فراآتلانتیکی به عنوان »رئیس جمهور پاســیفیک« 
شــناخته می شود، سعی داشــت تمرکز نیروهای امریکایی را از اروپا به ســمت شرق )به مقصد 
ســنگاپور و اســترالیا( معطوف کند، جایی که خطر قدرت نظامی چین را بیشــتر از روسیه - پس 
از گذشــت بیست ســال از جنگ سرد – حس می کرد. اوباما در ســال 2012 رسما از اروپایی ها 
خواســت تا بیش از گذشــته به فکر تأمین امنیت خود باشند. در این ســال حدود 81 هزار نیروی 
نظامی امریکایی در اروپا حضور داشــتند. این رقم تا ســال 2018 به تقریبا پنجاه هزار نفر تقلیل 
یافت. علاوه بر چین که اوباما آن را مهمترین دلیل خود برای جابجایی نیروها می دانست، پنتاگون 
اعــلام کرده بود، که با کاهش نیروهــای نظامی قصد دارد حدود 487 میلیارد دلار در هزینه های 

خود صرفه جویی کند.
در آلمان چهار ایالت جنوبی این کشــور، یعنی ایالت بایرن، بادن وورتمبرگ، هِسِن و راینلندفالتس 
محل اصلی اســتقرار نظامیان امریکایی به حساب می آیند. این چهار ایالت )به جز بخش هایی از 
بادن وورتمبرگ و راینلندفالتس( پس از پایان جنگ جهانی دوم به طور کامل در اشــغال نیروهای 
امریکایــی درآمدند و حتی اتحــاد مجدد دو آلمان و توافق با متفقین نیز منجر به ترک این مناطق 
توســط امریکایی ها نشد. علاوه بر سی و پنج هزار نیروی نظامی، دوازده هزار نیروی کار عادی و 
بیست و پنج هزار اعضای خانواده نظامیان به طور مستقیم با اقتصاد چهار ایالت جنوبی آلمان درگیر 
هســتند. اما به طور جانبی زندگی ده ها هزار شهروند آلمانی وابسته به حضور این نیروها در آلمان 
اســت. ایالت های چهارگانه با توجه به نظام فدرالی در آلمان ســهم مهمی در اقتصاد و روابط دو 
جانبه نیز دارند. حجم مبادلات آلمان و امریکا در سال 2019 بیش از 190 میلیارد یورو تخمین زده 
شده است. سهم این ایالات )در بین شانزده ایالت آلمان( از کل روابط تجاری حداقل بین 50 تا 60 
درصد بوده اســت. برخی از مناطق آلمانی نزدیک به پایگاه های امریکایی قطعا با خروج نیروهای 
نظامی با آســیب جدی روبرو خواهند بود و مشاغل بسیاری که برخی تا 80 درصد از مشتریان آنها 
امریکایی به شــمار می روند، در خطر ورشکستگی قرار خواهند گرفت. به طور مثال شهر ویسبادن 
ســال گذشته میزبان 23 هزار گردشــگر امریکایی با رزرو 58 هزار شب اتاق هتل بوده است. و یا 
منطقه ویلسِک که حدود 6500 نفر جمعیت دارد و در ایالت بایرن واقع شده، در آن حدود ده هزار 
نیروی نظامی امریکایی مســتقر شــدند که تقریبا نیمی از جمعیت آلمانی ساکن آن منطقه به طور 
مســتقیم در پایگاه امریکایی و تأسیسات مربوط به آن مشغول به کار هستند. علاوه بر این امریکا 
بودجه نظامی خود در آلمان را ســال 2020 حدود هشــت میلیارد دلار در نظر گرفته بود. این در 
حالی اســت که آلمان طی ده سال اخیر کمتر از یک میلیارد دلار برای تأمین امنیت خود با امریکا 
مشارکت داشته است. صرف نظر از آسیب های اقتصادی، با خروج امریکایی ها یک شوک بزرگ 
فرهنگی متوجه شهروندان آلمانی خواهد شد. هر چند عده ای از افراد مانند گروه های چپگرا و یا 
فعالین صلح طلب و یا همچنین کسانی که از آلودگی صوتی پایگاه های هوایی آزرده اند، از تخلیه 
پایگاه های امریکایی خوشحال خواهند شد، اما روابط پنجاه یا شصت ساله شهروندان دو کشور در 
این مناطق به یک ســنت دیرینه تبدیل شــده است و بسیاری از امریکایی ها آلمان را وطن جدید 
خود می دانند.همانطور که اشــاره شد، برخی از گروه ها و طیف های سیاسی مانند حزب چپ ها، 
سوسیال دموکرات ها )تا حدودی( و حتی حزب سبزها از خروج نیروهای نظامی آلمان و همچنین 
خروج بمب های اتمی که در آلمان نگهداری می شوند، استقبال خواهند کرد. این گروه ها بر این 
نظرند که با خروج نظامیــان امریکایی خطر وقوع جنگ، بی ثباتی یا تهدیدات امنیتی کاهش می 
یابد. اما از ســوی دیگر نیروهای محافظه کار مسیحی و تا حدی لیبرال ها که نزدیک ترین طیف 
نزدیک به آن ســوی آتلانتیک به شمار می روند و در دولت فدرال کنونی و چهار ایالت مذکور )به 
جز راینلند فالتس( در دولت های محلی حاکم هســتند، به شــدت نگران این وضعیت می باشند. 
کابینه مرکل که از ســال 2013 با حزب سوسیال دموکرات ها ائتلاف حاکم را بر عهده دارد، قبل 
از روی کار آمدن دونالد ترامپ بر سر مسائل راهبردی و امنیتی اختلافاتی با یکدیگر داشتند. اما با 
روی کار آمدن ترامپ و فشارهایی که از سمت وی در جهت افزایش سهم دفاعی از تولید ناخالص 
داخلی بر آلمان وارد شــد، تنش های داخلی در آلمان نیز شــدت گرفت. این اختلافات – بر ســر 

برخورد با امریکا - حتی در درون حزب سوسیال دموکرات ها نیز دیده می شود.
فــارغ از اینکــه ترامپ تا چه اندازه با آلمان و صدراعظم آن آنگلا مرکل به دلیل اختلاف بر ســر 
سیاست های مقابله با چین، روسیه و حتی ایران دشمنی دارد و اکنون پیش از انتخابات قصد دارد با 
جریمه آلمان از این کارت در بازی خود استفاده کند، حقیقت این است که موضوع خروج نیروهای 
نظامی و یا پرداخت دو درصد برای سهم دفاعی از سوی آلمان، مسائلی هستند که در دولت های 
قبل و حتی در صورت شکست ترامپ در انتخابات در دولت آینده ایالات متحده به عنوان یکی از 
مسائل پیچیده و بحث برانگیز باقی خواهد ماند. چرا که دو طیف جمهوری خواهان و دموکرات ها 
اختلافات بنیادینی در مقابله با چالش های فراآتلانتیک ندارند. بلکه اختلافات تنها بر ســر جزئیات 

و نحوه برخورد با این چالش هاست.     

کارگزاران و مثلث انتخاباتی 1400 

فرزند آیت الله از بهشت به پاستور می رود؟
کــه  بــود  مدتــی 
گمانه زنی هــا در مورد 
کاندیداهــای احتمالی 
حاکی  اصلاح طلبــان 
از آن بــود کــه احتمالا 
محسن هاشمی و اسحاق 
گزینه های  جهانگیــری، 
انتخابات  برای  کارگزاران 
گزینه  که  باشــند   1400
محسن هاشمی قوی تر از 
جهانگیری به نظر می رســید. البته نزدیکی 
کارگزارانی هــا به علــی لاریجانی نیز قابل 
کتمان نیست. آنها همواره از علی لاریجانی 
به عنــوان گزینه ای یاد کرده و می کنند که 
می تواند در انتخابات گزینه اصلاح طلبان هم 
باشد. حالا چند روزی است که تیم رسانه ای 
کارگزاران سازندگی در شبکه های اجتماعی 
می نویسند محسن هاشــمی رفسنجانی در 
کنار اســحاق جهانگیری و علی لاریجانی 
گزینه های جدی کارگزاران سازندگی برای 
انتخابات 1400 هستند. کارگزاران سازندگی 
در انتخابــات مجلــس یازدهم، بــا وجود 
بهره بردن از نام مرحوم آیت الله هاشــمی 
رفســنجانی در مجموع حداقل 2800 رای 
برای هر نامزد خود به دســت آورد. برخی 
منتقدان کارگــزاران معتقدند که گزینه های 
اولیه حــزب کارگزاران ســازندگی توانایی 
اجماع همه اصلاح طلبان را ندارند. اســحاق 
جهانگیــری بــه خاطــر ارز 4200 تومانی 
به شــدت مورد انتقــاد اقتصاددانان و البته 
عامه مردم اســت. ارز 4200 تومانی باعث 
به وجود آمدن فساد های مختلف اقتصادی 
شد که هنوز هم دادگاه های آن توسط افکار 
عمومی به شــدت پیگیری می شود. گزینه 
دیگر کارگزاران، علی لاریجانی اســت که 
این روزهــا زیر ضرب انتقادات اســت. در 
روزهای اخیر گزارش هایی منتشــر شد که 

نشــان می داد علی لاریجانی چهره اصلی 
قرارداد ربع قرنی ایران و چین اســت. با این 
شرایط در ماه های آینده اخبار بیشتری از او 
به گوش می رســد و انتقادها افزایش خواهد 
یافت. کارگزاران در حالی به علی لاریجانی 
تمایل دارد کــه او نه چهره اصلاح طلبی به 
شمار می رود و حتی در حد و اندازه روحانی 
نیز نمی تواند شــعار های اصــلاح طلبان را 
بازگو کند. با این شــرایط »یادگار آیت الله« 

شاید بتواند یک گام از دو رقیب درونی خود 
جلوتر باشد. البته محسن هاشمی رفسنجانی 
هیچ وقت چهره ای اصلاح طلب نبوده است. 
او بیشــتر برای علاقه مندان بیت هاشمی، 
نمادی از رفتار پدر به شــمار می رود. همین 
چنــد روز پیش بود که او در نامه ای به صدا 
و ســیما به خاطر پخش برنامه ای که چهره 
مرحوم آیت الله هاشــمی را مخدوش کرده 
بود اعتراض کــرد. در حالی که در این چند 
ســال صداوســیما بار ها و بار ها گزارش و 
برنامه هایی ساخته که چندان خوشایند مردم 
نبوده، اما محســن هاشــمی با وجود اینکه 
ریاست شورای شهر تهران را برعهده دارد، 
همچنان خود را ســخنگو و مدافع ارزش ها، 
رفتار هــا و برنامه های پدر می داند و با وجود 
اینکه این موقعیت را داشــته که از زیر سایه 

پدر خارج شــود، همچنان دوست دارد خود 
را فرزند مرحوم آیت الله هاشمی رفسنجانی 
بنامد تــا یک چهــره مســتقل.کارگزاران 
ســازندگی سال هاســت با تکیه بر پیشینه 
هاشمی رفسنجانی سعی دارند روح او را به 
عنوان محور حرکت خود معرفی کنند. آن ها 
معتقدند ایران در دوره هاشــمی رفسنجانی 
دورانی باشــکوه را ســپری کرده بنابراین 
همان سیاست تعدیل اقتصادی و آزادسازی 

قیمت هــا و ســایر برنامه های سیاســی و 
اجتماعی او باید در پیش گرفته شــود. مردم 
ایران به خاطر دارند که در دوران هاشــمی 
رفسنجانی اقتصاد ایران تورم 40 درصدی را 
تجربه کرده بود شبیه آن چیزی که در دولت 
احمدی نژاد و روحانی بار دیگر تکرار شد. از 
نظر سرکوب رسانه ها نیز برخی معتقدند در 
دولت هاشمی بیشترین خفقان وجود داشت؛ 
خفقانی کــه در دوره احمدی نژاد نیز تجربه 
شد. البته در دوره خاتمی هم تعداد زیادی از 
روزنامه نگاران به زندان رفتند و رســانه های 
پرشــماری توقیف شــد با این حال وزارت 
ارشــاد دولت خاتمی با صــدور مجوز های 
متعــدد به رســانه های منتقد مانع انســداد 
سیاسی شــده بود چنانچه در دولت روحانی 
نیز باز بودن فضای مجازی در اینســتاگرام 

و تلگرام بــه خصوص در دولت اول او مانع 
انسداد سیاسی شد و به نظر می رسید دولت 
روحانی حداقل در فضای داخلی با سرکوب 
مخالفان موافق نیست. اما در دولت هاشمی 
بعد از اســتعفای خاتمی، وزارت ارشــاد به 

میرسلیم سپرده شد!
محســن هاشــمی رفســنجانی خود را پدر 
متروی تهران می دانــد. او در زمینه اجرایی 
مدیــر ضعیفی نبوده اســت، اما با برندی که 

از خود نشــان داده، نمی تواند حامل گفتمان 
اصلاح طلبی پیشــرو باشــد. البتــه حامیان 
کارگزاران سازندگی شدیدا معتقدند راه توسعه 
کشور در دســت خاندان هاشمی رفسنجانی 
اســت. آن هــا می گوینــد مهــدی و فائزه 
هاشمی رفســنجانی به خاطر دفاع از مواضع 
اصلاح طلبانــه به زندان رفته اند؛ در حالی که 
فرزندان ســایر مقامات ارشــد اصلاح طلب 
زندان را نچشــیده اند. هرچند کنایه آن ها به 
فرزندان میرحسین موسوی و مهدی کروبی 
و ســیدمحمد خاتمی اســت، امــا در میان 
فرزندان، حکم زندان مهدی اساســا ارتباطی 
به فعالیت ها و مواضع سیاســی او نداشت و 
ماجرا اقتصادی بود. فائزه هاشمی رفسنجانی 
هم ســابقه زنــدان دارد و هــم در گفتمان 
اصلاح طلبی، نســبت به ســایر کارگزاران 

رادیکال بوده اســت. او اولین و مشهورترین 
شخصیت سیاسی اصلاح طلبی است که رسما 
بــا خانواده چند زندانی بهایی دیدار کرد و در 
دفاع از حقوق آن ها ســخن گفت و رفتاری 
داشت که حتی رادیکال ترین اصلاح طلبان از 
آن اجتناب می کنند و وقتی در مقابل ســوال 
برخورد با بهاییان قــرار می گیرند با جملات 
کلی دفــاع از حقوق شــهروندی از کنار آن 
عبور می کنند. فائزه هاشــمی رفسنجانی در 
دهــه هفتاد نیز به خاطر پوشــش متفاوت و 
دفاع از دوچرخه ســواری زنان مشهور شده 
بود. فرزندان خانواده هاشــمی رفســنجانی 
بــا وجودی که از نظر سیاســی گرایش های 
مختلــف محافظه کار و تنــدرو دارند، اما به 
اهمیت خانواده واقفند و سعی می کنند حرمت 
خانواده را حفظ کنند. کارگزاران ســازندگی 
سال هاســت دچــار اختلافــات کوچکی در 
حزب اســت. برخی افراد مثل غلامحســین 
کرباسچی به شــدت به اصلاح طلبان تندرو 
انتقاد دارند. کرباسچی از زمانی که به خاطر 
پرونده شهرداری تهران به زندان رفت، معتقد 
بود بایــد اصلاح طلبان از او بیشــتر حمایت 
می کردنــد. اصلاح طلبان جــوان در احزاب 
پیشــروتر اصلاحــات همواره با او مشــکل 
داشــته اند و از آن ســو نیزکرباسچی که در 
این سال ها همیشه دبیرکل حزب کارگزاران 
سازندگی بوده، برخی از آنها را فرصت طلب و 
رادیکال توصیف کرده است که مانع پیشبرد 
برنامه های اصلاحی آیت الله هاشمی شده اند. 
در مقابل حسین مرعشی که به مرور به چهره 
اثرگذاری در کارگزاران سازندگی تبدیل شده 
است بعد از اتفاقات سال 88 نسبت به جریان 
اصلاحات، موضع همراهی بیشــتری داشت. 
اما مرعشــی هم جزئی از خانواده است و در 
انتخاباتی که محســن هاشــمی رفسنجانی 
نامزد آن است با تمام وجود برای پیروزی او 

تلاش خواهد کرد.
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کارگزاران سازندگی سال هاست با تکیه بر پیشینه هاشمی رفسنجانی سعی دارند روح او را به عنوان محور 

حرکت خود معرفی کنند. آن ها معتقدند ایران در دوره هاشمی رفسنجانی دورانی باشکوه را سپری کرده 
بنابراین همان سیاست تعدیل اقتصادی و آزادسازی قیمت ها و سایر برنامه های سیاسی و اجتماعی او 

باید در پیش گرفته شود. مردم ایران به خاطر دارند که در دوران هاشمی رفسنجانی اقتصاد ایران تورم 40 
درصدی را تجربه کرده بود. شبیه آن چیزی که در دولت احمدی نژاد و روحانی بار دیگر تکرار شد
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برایانتخاباتالکترونیکیآمادهایم؟

تشکیلچندپروندهعلیهنمایندگانمجلسیازدهم
کلیاتطرحشفافیتآراءنمایندگانتصویبشد

نماینده مردم تبریز در مجلس با با اشاره به انتخابات ریاست 
جمهــوری و مرحلــه دوم مجلس در برخــی از حوزه های 
انتخابیه، گفت: با توجه به احتمال تداوم شــیوع کرونا، دولت 
باید تا خرداد سال 1400 نواقص الکترونیکی شدن انتخابات 

را رفع و زیرساخت ها را فراهم کند.
مسعود پزشکیان با اشــاره به اینکه دولت و شورای نگهبان 
باید وضعیت زیرســاخت های برگزاری انتخابات الکترونیکی 
را بررسی کنند، گفت: در صورت تعبیه زیرساخت ها و اجرای 
کامل سیستم انتخابات بر اساس قانون، انتخابات با سرعت، 

اطمینان و بدون حاشیه برگزار می شود.
نماینده مردم تبریز، اســکو و آذرشــهر در مجلس شــورای 
اسلامی با اشــاره به انتخابات مرحله دوم مجلس در برخی 
حوزه های انتخابیه و ریاســت جمهــوری، افزود: در صورت 
برگــزاری انتخابات به صــورت الکترونیکی، نگرانی از بابت 
تداوم شیوع کرونا و تحت تاثیر قرار دادن انتخابات نیز از بین 

می رود.وی با بیان اینکه افراد با کد ملی و شناسایی می توانند 
در تمامی مناطق کشــور نظر خود را ثبت کنند، یادآور شــد: 
دولت در فرصت باقی مانده تا انتخابات ریاست جمهوری باید 

دولت خلاءها را رفع و نواقص موجود را اصلاح کند.
پزشــکیان معتقد است: کرونا ضمن اینکه تهدیدی محسوب 
می شود، فرصتی برای سیســتم های اداری و دولتی و حتی 
قانونگذاری اســت تا امکانات توســعه دولت الکترونیک را 
فراهم کنند. بنابراین مجلس باید روش اجرای نشســت های 
خود را بــه صورت مجازری و الکترونیکــی به کار بگیرد تا 

دولت در ادامه به موضوع انتخابات الکترونیکی بپردازد.
عضو کمیسیون بهداشــت و درمان مجلس شورای اسلامی 
تصریــح کرد: مجلس قوانیــن لازم را در این زمینه تصویب 
کرده است اما در صورت عدم توجه به این موضوع در فرصت 

پیش رو، تکالیف جدید برای دولت ایجاد می کند.
عدم تعبیه زیرســاخت های لازم برای برگــزاری انتخابات 

الکترونیکی 
همچنین نماینده مردم صومعه ســرا در مجلس با اشــاره به 
انتخابات پیش روی مرحله دوم مجلس در برخی حوزه های 
انتخابیه و ریاست جمهوری، گفت: زیرساخت های لازم برای 
برگزاری انتخابات الکترونیکی فراهم نیست و وزارت کشور 

با توجه به شیوع کرونا باید تدابیر ویژه بیندیشد.
ســید کاظم دلخوش با اشــاره به شــیوع ویروس کرونا و 
انتخابات مرحله دوم برخــی از حوزه های انتخابیه، گفت: در 
شرایط فعلی امکان برگزاری انتخابات وجود ندارد. 26 استان 
کشــور دارای وضعیت قرمز و هشدار به دلیل شیوع ویروس 
کرونا هســتند. بنابراین وزارت کشور و شورای نگهبان باید 

تدبیر خاصی بیندیشد.
نماینده مردم صومعه ســرا در مجلس شورای اسلامی افزود: 
متاسفانه هنوز امکانات و زیرساخت های لازم برای برگزاری 
انتخابات به صورت الکترونیک در کشور نداریم بنابراین نمی 

تــوان انتخابات مرحله دوم برخی از حوزه های انتخابیه را به 
صورت الکترونیک برگزار کرد.

وی با بیان اینکه احتمال دارد وضعیت کرونا تا پایان سال و 
یا حتی اوایل ســال 1400 ادامه داشته باشد، گفت: در چنین 
شــرایطی برای برگزاری انتخابات ریاســت جمهوری نیز با 
مشکل مواجه خواهیم شد. البته مجلس از دوره قبل تکلیف 
قانونی برای وزارت کشور جهت برگزاری انتخابات به صورت 
الکترونیک را مشخص کرده اما متاسفانه ما هنوز به صورت 
موردی و آزمایشی هم نتوانستیم انتخابات الکترونیک برگزار 

کنیم.
دلخوش یادآور شــد: مجلس قطعا این موضوع را مجدد در 
قالب طــرح پیگیری می کند زیرا دولت با توجه به شــرایط 
بحرانی کرونا باید مجاب به تامین زیرساخت های برگزاری 
انتخابات الکترونیک شود. البته در صورت نقص قانون دولت 

نیز می تواند لایحه دهد.

بعد از اتفاقات جنجالی ماه های آغازین مجلس یازدهم، بخاطر بعضی 
از اظهارنظرهای عجیب و حتی انتقادهای برخی از نمایندگان در رای 
گیری ها بود که دو موضوع »شفافیت آرای نمایندگان« و نحوه عملکرد 
»هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان« دوباره بر سر زبان ها افتاد. در همین 
رابطه روز گذشــته عضو کمیسیون تدوین آیین نامه داخلی مجلس از 
تصویب کلیات طرح شفافیت آراء نمایندگان خبر داد.به گزارش روزنامه 
»صبح امروز« علیرضا سلیمی با اشاره به نشست روزگذشته کمیسیون 
تدوین آیین نامه داخلی مجلس گفت: ادامه بررسی طرح شفافیت آرای 
نمایندگان در دستور کار جلسه امروز کمیسیون تدوین آیین نامه داخلی 
قرار گرفت. پس از بحث و بررسی، کلیات این طرح به تصویب اعضای 

کمیسیون رسید.
این عضو هیات رئیســه مجلس بیان کرد: ورود به جزییات و بررسی 

مواد این طرح به نشست بعدی موکول شد.همچنین روزگذشته رییس 
هیئــت نظارت بر رفتار نمایندگان در مجلس با بیان اینکه مجلس هر 
گونه گزارش علیه نماینده را حتی بدون داشتن شاکی پیگیری خواهد 
کرد، گفت: گاه نماینده موضوعاتی را علیه قرارداد های بین المللی مطرح 
و تا آنجا پیش می رود که امنیت ملی را هم خدشــه دار می کند، هیئت 

درباره این موارد بی تفاوت نخواهد بود.
میزان نوشت: امیرحسین قاضی زاده هاشمی با اشاره به رویکرد مجلس 
یازدهــم درباره قانون »هیئــت نظارت بر رفتــار نمایندگان«، گفت: 
کمیته ای برای اصلاح قانون نظارت بر رفتار نمایندگان تشــکیل شده 

است تا مشکلات گذشته در این قانون رفع شود.
وی با اشاره به اینکه هر چند قانون نظارت بر رفتار نمایندگان ایراداتی 
داشــت، اما اســتفاده ناصحیح از آن در دوره دهم مجلس سبب بروز 

تخلفات فراوانی شــد، تصریح کرد: رویه دوستان اینگونه بود که حتماً 
بایستی از نمایندگان شکایتی می شد تا به تخلف رسیدگی شود.

رییس »هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان« ادامه داد: در قانون نظارت بر 
رفتار نمایندگان آمده است که گزارش ها درباره نمایندگان لزوماً نیاز به 
شاکی ندارد و هیئت نظارت مجلس موظف است هرگونه گزارش علیه 
نماینده را رسیدگی و صحت آن را استخراج کند و در صورت مطابقت 
با واقعیت بررسی آن را در دستور کار قرار دهد.قاضی زاده هاشمی تأکید 
کرد: در این راستا سه قسم شکایت علیه نمایندگان صورت می گیرد، یا 
شکایت به مقام قضائی است که هیئت نظارت مورد سؤال قرار می گیرد 
که باید روشن کند رفتار یا گفتار نماینده در حیطه کار نمایندگی بوده یا 
خیر؛ برخی شکایت ها هم مستقیماً به هیئت نظارت می آید و دسته سوم 
نیز درباره گزارش هایی علیه نمایندگان اســت که هیچ شاکی ندارد و 

متأسفانه پیش از این در هیئت نظارت به این دسته از گزارش ها اعتنایی 
نمی شد.وی با بیان اینکه مجلس یازدهم مطابق قانون هر گونه گزارش 
علیه نماینده را حتی بدون داشتن شاکی نیز پیگیری خواهد کرد، گفت: 
گاه نماینــده ای موضوعاتی را علیه منافــع ملی مطرح و تا آنجا پیش 
می رود که قرارداد های بین المللی را هم خدشه دار می کند و به آن ضربه 
می زنــد که نمونه آن را در مورد قرارداد ایران و چین رخ داد لذا هیئت 
نظــارت بر رفتار نمایندگان درباره این موارد بی تفاوت نخواهد بود.وی 
افزود: هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان موظف است چنین موضوعاتی 
را تبدیل به گزارش کرده و براساس اطلاعات شورای عالی امنیت ملی 
با مسببان ماجرا برخورد کند.رییس »هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان« 
با بیان اینکه این هیئت همچنین وظیفه سنگینی در صیانت از جایگاه 
نمایندگان برعهده دارد، بیان داشت: در صورتی که دستگاه های امنیتی 

و اطلاعاتی و حتی شــورای نگهبان گزارشی علیه نماینده ای داشتند، 
هیئت نظارت موظف است نماینده را در جریان قرار دهد تا با اخذ اسناد 

و توضیحات وی بتواند از جایگاه نمایندگی حفاظت و صیانت کند.
وی افزود: قانون به هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان این مجوز را داده 
تا نام نمایندگان بی انضباط را برای قرائت در صحن مجلس و یا تذکر 
شفاهی درجلسه غیرعلنی به هیئت رئیسه ارائه کند که متأسفانه از این 
ظرفیت استفاده نمی شد، اما در این دوره تلاش می کنیم از تمام ظرفیت 

قانون برای ضابطه مند کردن نمایندگان استفاده کنیم.
قاضی زاده هاشــمی خاطرنشــان کرد: بیش از 60 پرونده پیش از این 
در هیئت نظارت تشکیل شده و در دست بررسی است، اما در مجلس 
یازدهم هم تاکنون چند پرونده تشــکیل شده که مربوط به اظهار نظر 

برخی نمایندگان است.
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ارزحاصلازصادراتبرمیگردد؟
بانک مرکزی در راســتای سیاســت های ارزی کشــور و 
مصوبات شــورای عالی هماهنگی اقتصــادی و همچنین 
مصوبات کمیته ماده 2 مصوب شورای مذکور، اقدامات لازم 
برای مدیریت و تنظیم بازار ارز بر اساس منابع ارزی حاصل 
از صادرات غیرنفتی کشــور را انجام داده اســت. در همین 

خصوص ذکر برخی نکات بسیار حائز اهمیت است:
1. مطابــق با تبصره ذیــل ماده 1 مصوبــات چهاردهمین 
جلسه شــورای عالی هماهنگی اقتصادی، عدم بازگشت ارز 
با تشــخیص و اعلام بانک مرکزی به قوه قضاییه در حکم 
قاچــاق ارز بوده و باید با متخلفیــن برخورد قضایی صورت 
گیــرد. در این خصــوص تاکنــون 250 صادرکننده ای که 
شــرکت تولیدی و دارویی نبوده و علیرغم پی گیری های 
مکرر حتی یــک دلار ارز را به چرخه اقتصادی کشــور بر 

نگردانده بودند به مقام قضایی معرفی شدند.
2 . پیرو اعلام پایان تیرماه به عنوان آخرین مهلت برگشــت 
تتمه ارزهای  صادراتی، اطلاعات و آمار بازگشت ارز حاصل 
از صادرات تا روز 1399.4.31 در حال پردازش و تهیه است 
که متعاقبا به دستگاه های اجرایی و نهادهای نظارتی ارسال 
خواهد شــد تا در چارچوب بسته سیاستی جدید مصوب روز 
1399.4.22 کمیتــه ماده 2 مزبور، اقدامات تشــویقی و یا 
تنبیهی در مورد آنان انجام شود. ضمن اینکه بر اساس آمار 
یاد شده تعداد دیگری از صادر کنندگانی که علیرغم اطلاع 
رسانی های مکرر نسبت به برگشت ارز خود اقدام نکرده اند 

نیز به قوه قضاییه ارسال خواهد شد.
3. شــایان ذکر اســت صادرکنندگان می بایست نسبت به 
بازگشت ارز حاصل از صادرات خود در چارچوب بسته جدید 

نحوه برگشت ارز با توجه به نسبت های اعلامی به صورت 
حواله ارزی و اسکناس اقدام کنند.

توضیح بانــک مرکزی دربــاره 250 متخلفی که دلارهای 
صادراتی را به کشور بازنگرداند

مدیر اداره صادرات بانــک مرکزی درباره 250 متخلفی که 
دلارهای صادراتی را به کشور بازنگرداندند، توضیح داد.

صمد کریمــی توضیح داد: 250 فردی کــه به قوه قضاییه 
معرفــی شــدند، یــک دلار از صادراتشــان را به کشــور 

بازنگردانده اند و شرکت های تولیدی نیز نیستند.
وی عنــوان کرد: با بررســی آمار صادرات تــا 31 تیر 99 
گروه های جدیــدی که تخلف ارزی دارند بــه قوه قضاییه 

معرفی می کنیم.
مدیــر اداره صادرات بانک مرکــزی تصریح کرد: دو هزار و 

386 صادرکننــده از 22 فروردین 97 تا 31 خرداد 99، 17.7 
میلیارد یورو به چرخه اقتصادی برنگردانده اند.

کریمی افزود: از 250 متخلــف ارزی ای که به قوه قضائیه 
معرفی شــده اند تاکنون بیــش از 440 میلیــون یورو ارز 

بازگشته است.
وی متذکر شد: براساس مصوبه کمیته ماده 2 شورای عالی 
هماهنگی اقتصادی برای ســال های 97 و 98 با کسانی که 
هیچ ارز صادراتی ای بازنگردانده اند، به جد برخورد می شود و 
در بسته جدید از دریافت خدمات صادراتی محروم می شوند.

مدیــر اداره صــادرات بانک مرکــزی خاطرنشــان کرد: 
250 متخلــف ارزی ای که به قوه قضاییــه معرفی کردیم، 
شــرکت های بازرگانی خصوصی هســتند کــه همه کارت 

بازرگانی دارند.

رزمحسینیبهصمتنرفت
جلسه رای اعتماد وزیر پیشنهادی صمت 22 مرداد برگزار می شود

ســخنگوی هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی گفت:با توجه به این که رئیس جمهور طی 
نامه ای جناب آقای »حســین مدرس خیابانی به عنوان وزیر پیشنهادی صمت معرفی کرده 

جلسه رای اعتماد ایشان یک هفته بعد، روز چهارشنبه 22 مردادماه خواهد بود.
محمد حســین فرهنگی با اشاره به  معرفی حسین مدرس خیابانی به عنوان وزیر پیشنهادی 
صمــت گفت: با توجــه به این که رئیس جمهور طی نامه ای جناب آقای »حســین مدرس 
خیابانی« را به عنوان وزیر پیشنهادی صنعت، معدن و تجارت به مجلس معرفی کرده است، 

جلسه رای اعتماد ایشان یک هفته بعد، روز چهارشنبه 22 مردادماه خواهد بود.

خلاءابزارهایبرخوردیعاملگرانفروشی
اپراتورها

آذری جهرمــی، وزیر ارتباطات و فنــاوری گفت: به دلیل خلاء وجــود ابزارهای برخوردی 
اپراتورها به گران فروشــی خود ادامه دادند در حالی کــه این افزایش قیمت توجیه اقتصادی 

نداشته و منطقی نبود. 
به گزارش »صبح امروز« ، محمدجواد آذری جهرمی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات پس 
از حضور در نشست کمیسیون صنایع ومعادن گفت: پنج لایحه درباره فضای مجازی تدوین 
شده که این لایحه ها درباره حفاظت و صیانت از داده ها، تراکنش های الکترونیکی، هویت در 

فضای مجازی، مشخص کردن چارچوب های فضای مجازی و ... است.
عضو کابینه دوازدهم ادامه داد: مقرر شــد کارگروهی به منظور اجرایی کردن فرمایشات مقام 
معظم رهبری درباره فضای مجازی تشــکیل شــود تا موضوعات مربوطه با فوریت پیگیری 

شود.
آذری جهرمــی همچنین درباره گرانی بســته های اینترنت همراه گفــت: اقدام دو اپراتور در 
افزایش تعرفه خلاف ضوابط پروانه و مصوبات کمیســیون تنظیــم مقررات رادیویی بوده و 
مصداق گران فروشی است. در این راستا ســازمان تنظیم مقررات براساس اختیارات خود دو 
میلیــارد تومان ایــن اپراتورها را جریمه کرد اما این اختیــارات بازدارنده نبود، در حال حاضر 
طرحی به دولت ارائه داده ایم تا اختیارات ســازمان تنظیم مقررات به منظور برخورد با گران 

فروشی ها افزایش یابد.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: به دلیل خلاء وجود ابزارهای برخوردی این اپراتورها 
به گران فروشــی خود ادامه دادند در حالی که این افزایش قیمت توجیه اقتصادی نداشــته و 
منطقی نبود. اگرچــه می توانیم محدودیت هایی را برای اپراتورهــای همراه اعمال کنیم اما 
اعمال محدودیت ها در برخی موارد موجب افت کیفیت در ارائه خدمات می شــود اما باید به 
این نکته نیز توجه شود که وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات با پیگیری در تلاش است تا 
از گران فروشــی جلوگیری کند چرا که با شروع سال تحصیلی فشار بر مردم به دلیل استفاده 

از فضای مجازی افزایش می یابد.

تدابیرسازمانامورمالیاتیدراجرایتبصره
ماده۱۰۰

سرپرســت اداره کل امور مالیاتی خراســان رضوی، از تدابیر ویژه سازمان امور مالیاتی 
کشور در اجرای تبصره ماده 100 ق.م.م و مصوبات ستاد ملی مبارزه با بیماری کرونا، به 

منظور تکریم و افزایش رضایتمندی مودیان خبر داد.
به گزارش »صبح امروز« جعفر احسانی مهر  بیان کرد:  صاحبان مشاغل) گروه های دوم 
و سوم (که مجموع فروش آنها در سال 98 حداکثر مبلغ 9.900.000.000 ریال بوده، در 
صورت تکمیل و ارسال فرم مصوب در سامانه سازمان امور مالیاتی کشور از طریق پایگاه 

اینترنتی www.tax.gov.ir، مشمول این دستور العمل است.
 وی افزود: نحوه تعیین مالیات مقطوع بر مبنای عملکرد ســال 97 بدین شــرح است: 
صاحبان مشــاغل با میزان مالیات قطعی تا 25 میلیون ریال، بدون افزایش نســبت به 
عملکرد ســال 1397، صاحبان مشاغل با میزان مالیات قطعی تا 25 میلیون ریال تا 50 
میلیون ریال، با )چهار درصد( افزایش نسبت به عملکرد سال 1397، صاحبان مشاغل با 
میزان مالیات قطعی تا 50 میلیون ریال تا 100 میلیون ریال، با )هشــت درصد( افزایش 
نســبت به عملکرد سال 1397، صاحبان مشــاغل با میزان مالیات قطعی بیشتر از 100 

میلیون ریال، با 12% )دوارده درصد( افزایش نسبت به عملکرد سال 1397.
سرپرســت اداره کل امور مالیاتی خراســان رضوی در ادامه افزود: صاحبان مشاغلی که 
امکان پرداخت مالیات مقطوع مذکور را به صورت یکجا تا پایان مرداد  سالجاری نداشته 

باشند، مالیات مقطوع آنها حداکثر تا پنج ماه به صورت مساوی تقسیط می شود. 
وی بیان کرد: صاحبان مشــاغلی که ســال 98 اولین ســال فعالیت آنها بوده و یا تغییر 
محل داده اند، مشــمول برخورداری از این دستورالعمل نمی شوند. ضروریست مودیان 
به منظور دریافت الکترونیکی اوراق مالیاتی نســبت به فعالســازی آن در سامانه مذکور 
اقدام نمایند و همچنین ســامانه ارتباط مردمی 1526 آماده پاسخگویی سئوالات مودیان 

محترم می باشد.

خبر

»صبح امروز«  به چرایی حجم مفاسد اقتصادی در ایران می پردازد؛

خلا قانونی یا عدم شفافیت
 امروزه  فساد و مبارزه با 
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از  بســیاری  در  آن  
مختلف  کشــورهای 
جهان بــه عنوان یک 
موردنظر  اساسی  مسئله 
اســت. مهم تریــن علل 
اقتصادی در بخش  فساد 
بــه تصدی های  عمومی 
دولــت در اقتصاد مربوط 
شــامل  و  می شــود 
تجاری،  محدودیت های 
یارانه های صنعتی، کنترل قیمت ها، نرخ های 
چندگانه ارزی، دستمزدهای پایین در خدمات 
دولتی، تجــاری، و ذخایر منابع طبیعی مانند 

نفت است . 
سرمایه گذاری  کاهش  اقتصادی سبب  فساد 
و کندی رشــد اقتصادی و در نهایت باعث 
عدم تحقق اهداف توسعه اقتصادی در کشور 
می شود درآمدهای مالیاتی کاهش می یابد و 
کیفیت زیر ســاخت های اقتصادی و خدمات 
عمومــی تنزل پیــدا می کند.اساســی ترین 
سیاســت های مبارزه با فســاد اقتصادی و 
اصلاحات اقتصادی شــامل ایجاد نهادهایی 
بخش  دســتمزدهای  افزایش  منظور،  بدین 
عمومی، کاهــش اندازه دولــت در اقتصاد، 
حسابرســی مالی دقیق، استقلال رسانه های 
ارتباط جمعی، اســتقلال دســتگاه قضایی، 
مشارکت شهروندان، تمرکز زدایی و اصلاح 
فرهنگ جامعه اســت که می توان دراقتصاد 
کشــور پویایی ایجاد نماید ودر نهایت باعث 

رشد وشکوفایی در اقتصاد ملی شود. 
فســاد یک امر سیاسی است و کنترل آن 
هم یک امر سیاســی اســت لذا نیازمند 
اراده سیاسی است. اما برای بررسی دلیل 
اینکه چرا فساد در ایران کنترل نمی شود 
باید به کارکردهای تصمیمات اساســی و 
ساختاری در ایران اشــاره کرد. در ایران 
مقــررات زدایی به عنوان یکــی از راه ها 
برای جلوگیری از فساد توصیه شده است. 
مبارزه با فســاد با تصویــب قوانین جدید 
حاصل نخواهد شــد. برعکس لازم است 
قوانین حمایتی که فساد می زایند برداشته 
شــود. برای مبارزه با فساد در ایران عزم 
راســخ، محاسبه دقیق و اجرای قاطع نیاز 

است.

انواع فساد اقتصادی
 رشــوه؛ رشــوه جوهره ی اصلی فساد پولی 
است و از عادی ترین فسادها در کسب وکار 
شــمار می رود که در اصطلاح بــه آن پولِ 
شیرینی، حق السکوت، انعام، حق العمل و …
نیز می گویند. رشــوه می تواند بین دو نفر یا 
بین یک شخص و یک سازمان ردوبدل شود.
 اختلاس؛ یکــی از مصادیق جــرم خیانت 
درامانت، جرم اختلاس اســت که آثار بسیار 
بدی در ســلامت نظام اداری دارد و در کنار 
جرایمی مثل کلاهبرداری، تحصیل ثروث از 
راه حرام، ارتشــاء، تبانی در معاملات دولتی، 
اخذ پورســانت و … در گروه جرایمی قرار 
می گیرد که مســئولان و کارکنان دســتگاه 
های دولتی به موجب قانون ارتقای سلامت 
نظام اداری و مقابله با فســاد پذیرفته شــده 

1390 موظف به گزارش کردن آن هستند.
 رانــت؛ رانت به ثــروت بــادآورده و به هر 
پرداختی ای گفته می شود که بیشتر از ارزش 
واقعی محصول یا خدمت باشد. به بیان دیگر 
رانت درآمدی است که بدون تلاش به دست 
می آید. رانت خوارها با استفاده از نفوذ سیاسی 
و اقتصادی خود و یا از راه کسائی که صاحب 
این نفوذ هستند، به شکل غیرقانونی به منابع 
پولی دســت پیدا می کنند و به کسب ثروت 

می پردازند.
 کلاهبــرداری و تقلب؛ کلاهبــرداری نوع 

دیگری از فساد اقتصادی است. کلاهبرداری 
یعنی بردن ثروث دیگری با توســل به تقلب 
و وســایل متقلبانه، به نحوی که کلاهبردار 
طوری عمل می کند که صاحب ثروث در اثر 
فریبی که می خورد ثروث خود را با رضایت 
و با اراده و حتی گاهی اوقات با التماس و به 
امید کسب منفعت بیشتر در اختیار کلاهبردار 
قــرار می دهــد ازایــن رو گفته می شــود 
کلاهبرداران معمولا هوش و ذکاوت بالایی 
دارند و چه بســا صاحب مناصب اجتماعی یا 

اقتصادی مهمی هستند.
در همین رابطه به ســراغ دبیر قرار گاه مبارزه 
با مفاســد اقتصادی رفتیم تــا در خصوص 
اقدامات  و میزان موفقیت این قرار گاه جهت 
کنترل مفاســد اقتصادی در استان به گفتگو 

بپردازم.
عبــاس محمدیــان درگفتگو بــا  روزنامه 
از اهداف  ))صبح امــروز(( می گوید: یکــی 
اصلی قرار گاه گســترش عدالت اجتماعی و 
شفاف ســازی اســت که در نبودش منجر به  
بستر ســازی فساد می شــود، این قرارگاه بر 
اساس دغدغه رهبر معظم انقلاب اسلامی و 
ابلاغ 8 ماده ای ایشان راه اندازی شده است و 
هدف و گام اول آن پیشــگیری است تا قبل 
از بروز هر حادثه ای بســتر های آن شناسایی 
شده و بر علیه عوامل بستر ساز جریان سازی 
صورت می گیرد تا نیازی به تشــکیل پرونده 

قضایی نباشد.
تقویت اعتماد مردم راه ایجاد عدالت اجتماعی
 وی می افزاید: فعالیت ما برای ایجاد عدالت 
اجتماعی آغاز شــده اســت و نمایندگان ما 
تا پایان سال در شهرســتان  ها نیز مشخص 
خواهند شد و هدف این اســت که با تقویت 
اعتماد مردم به اصل نظام، بتوانیم با حمایت 
تشــکل های مردمی نسبت به جریان سازی، 
شفاف،سازی وگسترش عدالت اجتماعی گام 

برداریم.
محمدیــان در خصــوص ارتباط مفســدین 
اقتصادی با برخی از مســولین ابراز می کند: 
سیســتم و ساختار اداری کشــور، ساختاری 
بسیار عریض اســت و این موضوع نه قابل 
تایید اســت و نه قابل تکذیب، از این حیث 
که احتمــال اینکــه برخی از مفســدین با 
حمایت های برخی از مســولین مشــغول به 
فعالیت باشند وجود دارد و احتمال دارد برخی 

مســولین نیز اصلا اطلاعی نداشته باشند که 
چه اتفاقاتی در حوزه کاریشان رخ می دهد.

وی در ادامــه می گویــد: در تعاملاتی که با 
دستگاه قضا، دستگاه های امنیتی و نهاد های 
حمایتی صورت گرفته است، سعی براین است 
که اگر موردی پیش آمــد تفاوتی در اجرای 
با یک مفسداقتصادی،  حکم یک مســوول 
وجود نداشته باشد و به جایگاه فرد نگاه نشود 

بلکه به عدالت نگاه شود.
دبیر قــرارگاه مبــارزه با مفاســد اقتصادی 
اســتان در خصوص متخلفیــن ارزی احضار 
شــده توســط قوه قضاییه توضیح می دهد: 
این پرونده هنوز درحال بررســی است و اگر 
حرکت این پرونده به ســمت آن چیزی باشد 
که ما انتظارداریم پیش رود، مطمئنا به کمک 
رســانه ها از عدالت اجتماعی حمایت خواهیم 

کرد تا حق به حق دار برسد.
ساختار بودجه ای کشور وابسته به پول 

بیت المال
وی در خصــوص دلایل عدم کنترل فســاد 
اقتصادی در ایران می گوید: ساختار بودجه ای 
کشور ما وابســته به پول بیت المال است، و 
دولت ها نتواســته اند اصــل 44 را به خوبی 
اجرا کنند، امروز در بحث خصوصی ســازی، 
گسترده شــدن ســاختارطویل اداری، نبــود 
اختیــارات در بعضی موارد ضعف های بزرگی 

وجود دارد که  نیاز به اصلاح آن است.
محمدیان با تاکید می گوید: تمام تشــکل ها، 
دســتگاه ها، ادارات و ساختار های دموکراسی 
اداری نیازمند اصلاح هســتند و ما از مجلس 
انتظار داریــم حداقل قانون هایــی که خود 
بستر ســاز فساد هستند شناســایی و اصلاح 
شــوند. دلیل اینکه نظام جمهوری اسلامی 
در برهــه ای از زمــان در دولت های متعدد 
بسترساز فساد شد خود ساختاراداری بود.وی 
تصریح می کند: خلا قانون، برخی از وظایف 
را جابه جــا کرده  و بعضی از مســولیت ها بی 
صاحب مانده اســت از طرفی ســود جویان 
نیزمنتظر چنین شــرایطی هســتند تا تخلف 
کنند، اما راه های گریز و تخلف ساز باید بسته 
و اصلاح شــود. که مکاتبــات خوبی  با قوه 
قضاییــه در خصوص مبارزه با فســاد انجام 
شده است که گام موثری در مدیریت مفاسد 
اقتصادی خواهد بود و امیدوار هستیم که ادامه 

داشته باشد.

مسوولین ما گوش شنوا ندارند 
محمدیــان با تاکید براین موضوع که رشــد 
مفاســداقتصادی بعد از انقلاب اسلامی روند 
افزایشی داشته اســت خاطر نشان می کند: به 
دلیل همین موضوع رهبر معظم انقلاب، ابلاغ 
8 ماده ای را صــادر نمودند واگر همه به این 
ابلاغ رجوع کنند تکلیف کشورروشــن است 
اما متاســفانه مسولین ما گوش شنوا ندارند و 
گویی ناشنوا شده اند و امیدواریم که از خواب 
بیدار شوند وقدر دان ملت قهرمان ایران باشند 
مردمی که با وجود تمام سختی ها پای نظام و 
انقلاب سینه سپر کرده اند و گروهی نیز که از 
این آب گل آلود ماهی می گیرند و فساد ایجاد 
می کنند قطعا به جزای خود خواهند رسید.وی 
با ابراز تاسف می گوید: با مطالعه تاریخ متوجه 
می شویم که فساد ســاختار اداری و در تمام 
ادوار وجود داشته اســت، اما انتظار می رود که 
این موضوع در زمان جمهوری اسلامی کمتر 
باشد اما متاسفانه در چند دهه اخیر، روند فساد 
رشــد قابل ملاحظه ای داشته است که براین 
اســاس امیدواریم که تشــکل های مردمی، 
جنبش های دانشجویی و قرارگاه های آتش به 
اختیار بتوانند پای کار بیایند و مردم نیز بتوانند 
از مسولین مطالبه کنند تا برخورد با مفسدین 
جدی باشد، دشمن به دنبال این است تا مردم 
را بی تفاوت کند. ما نباید اجازه دهیم که مردم 

نسبت به حقشان بی تفاوت باشند.

خلا قانون، 
برخی از وظایف را 
جابه جا کرده  و بعضی 
از مسولیت ها بی 
صاحب مانده است 
از طرفی سود جویان 
نیزمنتظر چنین 
شرایطی هستند تا 
تخلف کنند

ساختار بودجه ای 
کشور ما وابسته به پول 
بیت المال است، و دولت ها 
نتواسته اند اصل 44 را به 
خوبی اجرا کنند، امروز 
در بحث خصوصی سازی، 
گسترده شدن 
ساختارطویل اداری، نبود 
اختیارات در بعضی موارد 
ضعف های بزرگی وجود 
دارد که  نیاز به اصلاح 
آن است

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  
فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 139860306271003743 ورای اصلاحی 139960306271000677 
هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشــهد منطقه پنج تصرفــات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/ خانم مهدی 
دائی فرزند یداله به شــماره شناسنامه5 صادره از مشهد در ششدانگ یک  باب خانه به مساحت 139/65 
متر مربع قســمتی از پلاک 71  اصلی بخش9  واقع در خیابان رسالت 41 پلاک96 اعیان متعلق به خود 
متقاضی و عرصه موقوفه قهار قلی میرزا محرز گردیده اســت. لذا بــه منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشــته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تســلیم و پس از اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف305 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/4/31. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/5/15

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضــوع ماده 3 قانون و مــاده 13 آئین نامه قانــون تعیین تکلیف وضعیت ثبتــی و اراضی و 
ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شــماره 139960306271001041 هیات اول/دوم موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک مشــهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای احمد رضا نامور فرزند ابراهیم 
به شــماره شناسنامه 1871 صادره از جلگه سنخواست در ششدانگ یک  باب خانه به مساحت 125 متر 
مربع قســمتی از پلاک 60 اصلی بخش 9  واقع در بین میثم شــمالی 31و33 پلاک 443 خریداری از 
مالک رســمی آقای ابراهیم نامور محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشــته باشند می توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند 

مالکیت صادر خواهد شد. م.الف 307
تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/4/31. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/5/15

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع مــاده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعییــن تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شــماره 139960306021000185 هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
ملک بردســکن تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی  خانم زهرا بشــیری فرزند براتی به شــماره 
شناسنامه1 صادره از مینودشت درششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 144/90 متر مربع قسمتی 
ازپلاک 1285 فرعی از4 اصلی واقع درخراســان رضوی بخش 4 ثبت ملک بردسکن خریداری از 
مالک رســمی غلامرضا مستوفی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 
طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شــد. تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/4/31 .  تاریخ انتشار 

نوبت دوم: 1399/5/15
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/4هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  )2598(
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد 
سند رسمی نظر به دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 
1390/09/20 و برابر رای شماره 139960306005002598 مورخ 99/04/23  هیات اول موضوع ماده یک قانون 
مذکور مستقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه و بلامعارض اقای محمد رحمانی پور  فرزند محمد اسماعیل 
نسبت به ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 233/80 مترمربع از پلاک شماره 2 فرعی از 347 اصلی و پلاک 
319 اصلی واقع در اراضی شــهر بخش یک حوزه ثبت ملک نیشــابور  خریداری از مالک رسمی آقای عباسعلی 
دربهشتی  متقاضی محرز گردیده است.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد ســند رســمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و 
محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل 
وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این 
صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل 
نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند 
مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول 99/04/31 

تاریخ انتشار نوبت دوم 99/05/15   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور
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شناسایی۲۷۵۱بیمارجدیدکووید۱۹درکشور
سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی از شناسایی 2751 بیمار جدید کووید19 

از دیروز تا امروز در کشور خبر داد.
دکتر سیماسادات لاری با اعلام این خبر افزود: از دیروز تا امروز 14 مرداد 1399 و بر اساس 
معیارهای قطعی تشخیصی، دو هزار و 751 بیمار جدید مبتلا به کووید19 در کشور شناسایی 

شد که  یک هزار و 560 نفر از آنها بستری شدند.
وی با بیان این که مجموع بیماران کووید19 در کشور به 314 هزار و 786 نفر رسیده است، 
افزود: متاســفانه در طول 24 ساعت گذشته، 212 بیمار کووید19 جان خود را از دست دادند 

و مجموع جان باختگان این بیماری به 17 هزار و 617 نفر رسید.
لاری با اشاره به این که خوشبختانه تا کنون 272 هزار و 535 نفر از بیماران، بهبود یافته و 
یا از بیمارستانها ترخیص شده اند، گفت: 4132 نفر از بیماران مبتلا به کووید19 در وضعیت 

شدید این بیماری تحت مراقبت قرار دارند.
وی همچنیــن در ادامه افــزود: تا کنون دو میلیون و 560 هزار و 374 آزمایش تشــخیص 

کووید19 در کشور انجام شده است.
ســخنگوی وزارت بهداشت با اعلام این که اســتانهای مازندران، تهران، گلستان، خراسان 
شــمالی، اردبیل، اصفهان، البرز، خراسان رضوی، کرمان، سمنان، آذربایجان شرقی، مرکزی، 
یزد و گیلان در وضعیت قرمز قرار دارند، گفت: همچنین اســتانهای فارس، ایلام، لرســتان، 
هرمزگان، زنجان، قزوین، آذربایجان غربی، بوشــهر، همــدان، قم، چهارمحال و بختیاری و 

کهگیلویه و بویر احمد هم در وضعیت هشدار قرار دارند.

توضیحاتیدربارهادعایدرمانکرونابا
»نیشزنبورعسل«

انستیتو پاستور ایران اعلام کرد: فردی که مدعی درمان کرونا با نیش زنبور عسل شده، عضو 
هیأت علمی بازنشســته این انستیتو بوده و ادعاهای صورت گرفته در این ارتباط، در انستیتو 

پاستور ایران مورد بررسی و تأیید قرار نگرفته است.
در پی انتشــار فیلمی درباره تأثیر نیش زنبور عســل بر درمان کرونا ویروس، انستیتو پاستور 

توضیحاتی ارائه کرد.
فارس نوشــت: در توضیحات انستیتو پاستور ایران آمده اســت: اخیرا کلیپی در  شبکه های 
مجازی در خصوص تاثیر نیش زنبور عســل بر درمان بیماری های مختلف و از جمله کرونا 
ویروس توسط آقای دکتر عظیم اکبرزاده  خیاوی منتشر شده است که ایشان وابستگی علمی 

خود را انستیتو پاستور ایران اعلام کرده است.
به اســتحضار می رســاند نامبرده عضو هیأت علمی بازنشسته این انســتیتو بوده و ادعاهای 
صورت گرفته در این ارتباط در انستیتو پاستور ایران مورد بررسی و تأیید قرار نگرفته است.

بررســی تأثیر درمانی هر دارو با مداخله پزشکی بر کرونا ویروس  و بیماری های مشابه  باید 
پس از بررســی پروپوزال مربوطه در شــورای پژوهشی مراکز تحقیقاتی  و دریافت  مجوز از 
کمیته هــای اخلاق پزشــکی  صورت بگیرد و تا زمانی که این مراحل انجام نشــود و نتایج 
احتمالی درمانی مطالعات به تأیید مراجع ذی صلاح در کشور نظیر سازمان غذا و دارو نرسیده 
و پروتکل های درمانی وارد نگردد، این روش های درمانی ادعاهای اثبات نشــده بوده و مورد 

تایید نیست و توصیه نمی شود.

تاکیدWHOبرسهاقدامموثردرمهار
کروناویروس

ســازمان جهانی بهداشت )WHO( هشدار داد که ممکن است هرگز واکسنی برای مقابله با 
بیماری کووید-19 کشف نشود.

ایسنا نوشت: دبیرکل سازمان جهانی بهداشت گفت: درحالیکه همچنان امیدهایی برای تولید 
واکسن بیماری کووید-19 وجود دارد اما ممکن است واکسن این بیماری هرگز ساخته نشود.
تــدروس آدهانوم قبریســوس تاکید کرد: در حال حاضر راه حل کلیــدی برای مقابله با این 
بیماری وجود ندارد و ممکن اســت در آینده نیز کشف نشود و به همین دلیل از مردم جهان 
درخواســت می شــود تا از قوانین و تدابیر وضع شــده از قبیل حفظ فاصله گذاری اجتماعی، 

شستشوی مرتب دست ها و استفاده از ماسک پیروی کنند.
در ســطح جهان بیش از 18 میلیون نفر به کروناویروس جدید آلوده شده اند. همچنین طبق 

آمارها بیش از 697 هزار نفر از این افراد جان خود را از دست داده اند.
دبیرکل ســازمان جهانی بهداشــت با بیان اینکه هم اکنون چندین واکســن در مرحله سوم 
تحقیقات آزمایشــگاهی قرار دارند، اظهار کرد: امیدواریم که به چندین واکســن موثر دست 
پیدا کنیم که بتواند به پیشگیری از ابتلای افراد به بیماری کووید-19 کمک کند. هرچند در 
حال حاضر به راهکار کلیدی دســت پیدا نکرده ایم و این امکان وجود دارد که هرگز واکسن 

این بیماری کشف نشود.
وی افزود: در حال حاضر، متوقف کردن شیوع این بیماری به رعایت مسائل بهداشت عمومی 
و کنترل بیماری همچون انجام تســت، قرنطینه کردن، درمــان بیماران، ردیابی و قرنطینه 

افرادی که در تماس با فرد بیمار بوده اند، بستگی دارد.
به گزارش شبکه خبری بی بی سی، وی همچنین بار دیگر تاکید کرد که مادران شیرده آلوده 
به کروناویروس یا مشــکوک به بیماری کووید-19 از تغذیه فرزند خود با شیر مادر خودداری 

نکنند. فوائد تغذیه با شیر مادر از خطرات ناشی از کروناویروس جدید بیشتر است.

سوژه

کولبرانموردحمایتمرزبانانهستند

فرمانــده مرزبانی ناجا گفت: برخی مدعی هســتند که مرزبانان بــا کولبران مقابله می کنند 
این در حالی اســت که این اظهارات کذب است و این عزیزان همواره مورد حمایت مرزبانان 

هستند.
ایســنا نوشت: ســردار احمدعلی گودرزی با بیان اینکه بحث کولبران با قاچاقچیان در مرزها 
متفاوت اســت، اظهار داشت: برخی افراد با اظهارنظرهای غیرکارشناسی در حق مرزبانان بی 
مهــری می کنند و ادعا دارند مرزبانان نیروی انتظامی جمهوری اســلامی ایران با کولبران 
مقابلــه می کنند که این اظهارات و نظرات کذب محض اســت و این عزیزان همواره مورد 

حمایت مرزبانان هستند.
وی ادامه داد: کولبر واقعی، در زمان، مسیر تردد و همچنین کالای مشخص از مبادی رسمی 
ورود و خروج می کند، این در حالی اســت که آن دســته از افرادی که به صورت غیرمجاز و 
غیرقانونی قصد ورود کالای قاچاق به کشور را دارند، قاچاقچی محسوب می شوند و برخورد 

با آنان خواسته مرزنشینان است.
بر اســاس گزارش ســایت پلیس، فرمانده مرزبانی ناجا تصریح کرد: مرزبانی نیروی انتظامی 
جمهوری اســلامی ایران ضمن احترام به کولبران و حمایت از آنان اعلام می دارد، مرزبانان 
در کنار مرزنشینان با اقتدار از مرزهای ایران اسلامی حراست می کنند و تحت هیچ شرایطی 

اجازه ورود کالای قاچاق و غیرمجاز به کشور را به قاچاقچیان نمی دهند.

اخبار کرونایی

»صبح امروز« وضعیت معلولان ضایعه نخاعی بررسی می کند؛

تناقض ها در اجرایی نشدن یک لایحه
به گزارش روزنامه »صبح 
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بپذیریم  بایــد  امروز« 
جزء  معلولیــت  کــه 
جامعه  هــر  لاینفک 
اســت و تا این لحظه 
هیــچ ادعایــی مبنی بر 
اثبات  بــه  آن  کاهــش 
نرســیده بــا همــه این 
و  پرشور  دنیای  تفاســیر 
هیجان جوانی همه روزه 
شــاهد حوادث و شهرت 
طلبی هایی است که پیامد آن از دست دادن 
حیات یا رســیدن به معلولیت است. بنابراین 
اگر بپذیریــم که معلولیــت از جامعه حذف 
نخواهد شد و این قشــر به هر دلیل در این 
جامعــه زندگی خواهند کــرد، پس ضروری 
اســت به نیازهای آنها توجه ویژه ای داشته 
باشیم.شــاید بتــوان گفت معلــولان جزو 
قشرهای مظلوم و آسیب پذیر جامعه هستند 
که حتــی امکان دفاع از ســاده ترین حقوق 
شــهروندی خود را ندارند، همین امر موجب 
شد تا با مؤسس و رئیس هیأت مدیره انجمن 
خراســان رضوی  نخاعی  ضایعــه  معلولان 
گفت وگوی داشته باشیم تا از وضعیت دقیق 
معلــولان به خصــوص در ایــن روزهای 

کرونایی مطلع شویم.
بــا خبرنگار  نســاء خوش نیت در گفت وگو 
»صبــح امــروز« گفت: افرادی کــه جامعه 
هدف ما هســتند افراد آســیب پذیری اند، به 
دلیل شیوع کرونا دورهمی های که هر هفته 
داشته ایم تعطیل شده و فعلا از بستر فضای 

مجازی برای ارتباط استفاده می کنیم.
وی می گوید: چون جامعه هدف ما افرادی با 
ضایعه نخاعی هستند نیاز داشتیم یک سری 
آموزش هایی را بدهیم تا با شــرایط و زندگی 
جدیدشان آشنا شــوند، زیرا آنها وارد دنیای 
سیاه و ناشــناخته ای به نام معلولیت شده اند 

که احتیاج به مهارت و آموزش دارد
بارها به خودکشی فکر کردم

رئیس هیأت مدیــره انجمن معلولان ضایعه 
نخاعی خراســان رضوی هم کــه خود دچار 

معلولیت نخاعی شده، یادآور می شود: کلنگ 
اول انجمن را خــودم زدم زیر زمانی که این 
شــرایط برای خودم پیش آمد نمی دانستم به 
چه لوازمی نیاز دارم اصلا ویلچر چی هست؟ 
در آن زمان بارها به خودکشی فکر کردم زیرا 
فکر می کردم دیگر زندگــی کردن فایده ای 
ندارد اما وقتی دیــدم خیلی ها مانند من این 
شــرایط را دارند و زندگی ادامه دارد با کمک 
دکتر پوریوسف استارت اولیه انجمن را زدیم.
خوش نیت با اشــاره به اینکه افــراد دارای 
معلولیت باید از طریق یادگیری مشــاهده ای 
آمــوزش ببیننــد، می افزاید: وقتــی معلول 
می ببیند گروهی مثل خودش دچار معلولیت 

هستند دردش کمتر می شود.
وی ادامــه می دهــد: بخشــی از کارهــای 
بهزیســتی مانند فرهنگ ســازی را خودمان 
انجام می دهیم. اولین هدفی که در اساسنامه 
انجمن نوشــتم تغییر نگرش جامعه بود، زیرا 
اگر نگرش جامعه تغییر کند خیلی از ســدها 
در مسیر رشد و پیشرفت معولان باز می شود.
لزوم حمایت دولت از سازمان های مردم نهاد

رئیس هیأت مدیــره انجمن معلولان ضایعه 
نخاعی در خراســان رضوی از تأمین بودجه 
و حمایت های ســازمان بهزیســتی خراسان 

رضوی اظهار خرســندی می کنــد اما اعتقاد 
دارد اگــر دولت از ســازمان های مردم نهاد 
بیشــتر حمایت کند، بــار حمایتی اش کم تر 
اشتغال  ازدواج و  می شود.خوش نیت وضعیت 
معلولین ضایعه نخاعی را بد توصیف می کند 
و می گوید: »بهزیستی در بیمه ها به کارفرما 
کمــک می کند  امــا گاهی خــود معلولان 
همکاری لازم را انجــام نمی دهند، کارفرما 
نباید معلول را به جایی که پله دارد یا حداقل 
امکانات مانند ســرویس بهداشــتی را ندارد 

ببرد«.
مشاور شدن بدون دریافت حقوق

وی با تأکید بر اینکه برای کمک به معلولان  
دولت و کارفرما باید بســتر مناسب را فراهم 
کنند، تشــریح می کند: »متأسفانه در خیلی 
جاها از معلول بیگاری می کشند، در بعضی از 
شهرستان ها به عنوان مثال برای فرد معلول 
حکم مشــاور می زنند امــا هیچ گونه حقوقی 
پرداخت نمی کنند حتــی هزینه رفت وآمد را 
خود افراد معلول پرداخــت می کنند با وجود 
اینکه هزینه رفت وآمدشــان بیشــتر از افراد 
انجمن  اســت«.رئیس هیأت مدیره  ســالم 
معلولان ضایعه نخاعی در خراســان رضوی 
صدرصد  »معلولیــت  می کند:  خاطرنشــان 
محدودیت اســت اما ناتوانی نیست به عنوان 
مثال حاظر شــدن بنده چند ســاعت طول 
می کشد یا اگر جایی پله باشد نمی توانم بروم 

تمام این ها محدودیت است«.
جالب است که بدانید امروزه کشورهای توسعه 
یافته برای مدیریت ســازمان ها از مشارکت 
مردمــی و نهادهای غیر دولتی)NGO( بهره 
می برند و در این راســتا انجمن های معلولین 
بصــورت نهادهایــی با هدف مشــارکت در 
رفع مشــکل همنوعان خویش دست کمک 
بــه ســازمان های دولتی به ویژه ســازمان 
بهزیستی کشــور داده و به عنوان مشاوری 
توانمند گام های ارزشمندی را در بهینه سازی 

وضعیت معلولان جامعه بر می دارند.
چالش جدی معلولان در تأمین پوشک

فرد دیگــری که با او گفت وگو کردیم فردی 
است که قبلًا به مددکاری اجتماعی مشغول 

بوده و همســرش نیز دچار معلولیت ضایعه 
نخاعــی اســت. خداشــناس در گفت وگو با 
خبرنــگار »صبح امــروز« می گوید: یکی از 
مشــکلات معلولان نخاعی تأمین پوشــک 
اســت، به صورت میانگیــن حداقل هر 10 
یا15 روز حدوداً 90 هزارتومان هزینه پوشک 
می دهند. گاهی به دلیل مشــکلات مالی از 
یک پوشــک چندین نوبت استفاده می کردند 
که این مســئله عمق فاجعه اســت، حتی از 
لباس های کهنه به عنوان پوشــک استفاده 

می کنند.
وی با اشــاره به اینکه کمک های بهزیستی 
جوابگوی مشکلات معلولان نیست، تصریح 
می کند: قیمت لوازم توانبخشی زیاد است به 
عنوان مثال هفته پیش که قیمت یک ویلچر 
ایرانی را گرفتیم 15میلیون تومان بود، کسی 
که امکان تهیه ویلچر را ندارد چه باید بکند؟
روند کند اداری برای تعویض پلاک ویژه 

معلولان
این مــددکاری اجتماعی ادامــه می دهد: » 
مشکلات معلولین  زیاد است، به عنوان مثال 
برای وام مســکن باید دو ضامن کسر حقوق 
معرفی کنند آخر یک معلول دو ضامن از کجا 
بیاورد؟ چرا خود بهزیســتی ضامن نمی شود ؟ 
مورد دیگر بحث تعویض پلاک ویژه معلولان 
اســت که رونــد اداری اش 4 الی6 ماه طول 
می کشــد اما برای افراد عادی تنها چند روز 
زمــان می برد«.خداشــناس می افزاید: طبق 
لایحه حمایت از معلولان شهرداری موظف 
اســت زمانی که جــای جدیدی می ســازد 
وضعیت عبور و مرور برای معلولان را بررسی 
کند، اما زمانی کــه راه پله های زیرگذر مترو 
شــریعتی را عریض تر کردند فضایی را برای 
عبــور و مرو ویلچر تعبیــه نکردند به همین 
دلیل معلولان مجبورند از آسانسور بالا بروند 
از مترو خارج شــده و به سمت دیگر جایگاه 
مترو در ســمت مقابل خیابان بروند و برای 

استفاده از مترو مجدد من کارت بزنند.
لایحه حمایت از معلولان زیر سایه ای 

از ابهام!
»تکلیف تمامی دســتگاه ها برای مناسب 

ســازی فضای تحرک و تــردد معلولان، 
جریمه نقــدی و انفصال از خدمات دولتی 
و مقام در انتظــار متخلفان، اســتفاده از 
اتوبوسرانی  سامانه های حمل و نقل ریلی و 
درون شــهری برای معلولان شدید، بلیط 
هواپیما همچنان نیم بهاء، پرداخت حداقل 
دســتمزد برای معلولان شــدید و خیلی 
شدید، کاهش ســاعت کار روزانه شاغلین 
دارای معلــول در خانــه، ســاعت کاری 
معلــولان 10 ســاعت در هفتــه کاهش 
یابد« نکات مهمی که بود رئیس سازمان 
بهزیستی کشور با اشاره به تصویب کلیات 
و جزئیات لایحه حمایت از حقوق معلولان 
در مجلس، به تشــریح مهم ترین جزئیات 

آن پرداخته است .
داده های فوق نشــان می دهــد که هنوز 
لایحــه حمایت از معلولان زیر ســایه ای 
از ابهام اســت زیرا خیلــی از تبصره های 
ایــن لایحه هنوز به مرحله اجرا نرســیده 
اســت، جهت تســهیل وضعیت معلولان 
ضایع نخاعــی در گزارش های بعدی این 
روزنامه موضوع را از شهرداری و معاونت 
توانبخشی بهزیستی پیگیری خواهیم کرد.

محرمامسالچطوربرگزارمیشود؟
اولین جلســه کمیته مشترک وعاظ، مادحین 
و نمایندگان وزارت بهداشــت عصر دوشنبه 
در حالی برگزار شــد که طی آن دستورالعمل 

مدنظر وزارت بهداشت شرح داده شد.
اولین جلسه جلســه کمیته مشترک وعاظ ، 
مادحین و نمایندگان وزارت بهداشــت عصر 

روز دوشنبه 13 مردادماه برگزار شد.
جلســه  ایــن  در  فــارس:  نوشــته  بــه 
دســتورالعمل های مدنظر وزارت بهداشت و 
ستاد ملی کرونا نسبت به چگونگی برگزاری 
مراســمات عزاداری ایام محرم که توســط 
دکتر علیرضا رئیســی معاون بهداشت وزارت 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی به شرح 

زیر اعلام شد:
1. دســته های عزاداری در محیط های باز با 
حفــظ فاصله فیزیکی بین هــر فرد به اندازه 

چهار متر مربع )از هر طرف 1.5 متر(
2. زدن ماســک برای عزاداران حســینی در 
تمام مراســمات و محافل ضــروری و مهم 

ترین عامل کنترل شیوع کرونا است.
3. افراد مسن و دارای بیماری های مزمن در 
منزل عزاداری کنند و در مجالس عمومی به 

هیچ وجه شرکت نکنند.
4. برگزاری مراســمات در فضای باز اولویت 
اصلی مجالس حســینی باشــد، و در صورت 
اضطــرار در محیط های بســته می بایســت 
یک چهارم ظرفیت مــکان و با حفظ فاصله 
فیزیکی برگزار شــود.)هر چقدر ارتفاع سقف 
محیط های بسته بلند تر باشد مثل 6 یا 8 متر، 
به فضای باز نزدیک تر می باشد. مسئله اصلی 

تهویه هوا است.(
5. حرکت هیأت ها از یک هیأت به یک هیأت 
دیگر و تجمع هیأت ها، یکی از عواملی است 

که به شدت در انتقال کرونا موثر است و نباید 
صورت بگیرد.

6. جهت زنجیر زنی در دســته های عزاداری، 
حتما از زنجیر های شخصی استفاده شود و یا 
زنجیرها به اشــخاص تا پایان دهه عزاداری 
واگذار شــود تا زنجیرها بین افراد دســت به 

دست نشود.
7. اســتفاده از طبل و ســنج و دمام و دیگر 
ادوات به دلیل تحــرک بالای افراد و تجمع 
افراد یکی از عوامل انتقال کرونا است و نباید 

صورت بگیرد.
8. تمهیداتی انجام پذیرد که در هنگام ورود و 
خروج عزاداران از مجالس تجمع مردم نباشد. 
مردم به نوبت و با فاصله وارد یا خارج شوند.

9. حتی الامکان نذورات حسینی به سمت 
کمک هــای مومنانه و توزیــع مواد غذایی 
درب منازل برود، اگر در جایی نذر غیر قابل 
تغییر بود، با نظارت کارشناس های بهداشتی 
پخــت و توزیع صورت بگیــرد و بصورت 
بیــرون بر در ظرف هــای یکبار مصرف به 
نحوی توزیع شــود که تجمــع مردم را به 

دنبال نداشته باشد.
10. مهم ترین مسئله که در مورد عزاداری ها 
هنوز به اتفاق نرسیده ایم، برگزاری مراسمات 
در محیط بســته به مدت بیش از یک ساعت 

می باشد.
توصیه ها و توجهاتی که دکتر رئیسی به آنها 

اشاره کرد:
1. در ایام محرم شــهر ســفید و زرد و قرمز 
نداریم، دســتورالعمل ها برای تمام شــهرها 
یکسان اســت و در تمام کشــور مراسمات 

برگزار خواهد شد.
2. هرچه قــدر به برگزاری بیشــتر هیأت ها 

کمک کنیم، بهتر است. چون در صورت کم 
کردن تعداد مراســمات، تجمع مردم بیشــتر 
خواهد شد و در صورت تعدد مراسمات تجمع 

کمتر خواهد شد.
3. تنها مســیر ورود کرونا از طریق چشــم 
و دهــان و بینــی اســت و ضدعفونی محل 
مراسمات بصورت مقطعی اثرگذار است. مهم 
ترین نکته در کنترل شــیوع کرونا التزام به 
اســتفاده از ماســک و حفظ فاصله فیزیکی 

است.

4. توصیــه ما بــه کوتاه کردن مراســمات 
عزاداری حتی در محیط های باز است.

5. تا می شــود نذورات مردم نسبت به چای 
و شــربت به نذر توزیع ماسک بین عزاداران 

تبدیل شود.

ابلاغ پروتکل های بهداشتی ماه محرم تا 
هفته آینده

معــاون نظــارت و برنامه ریزی ســتاد ملی 
مدیریت مقابله با کرونا در کلانشــهر تهران 
با تاکید بر اینکه ســتاد با برگزاری هر گونه 
تجمعی موافق نیســت، در رابطه با اقدامات 
صورت گرفته در جهت حفظ ســلامت افراد 
در مراســم ماه محرم و تدوین پروتکل های 
بهداشــتی آن، گفت: از آنجاکه مراســم به 
صورت ملی و در همه کشور برگزار می شود، 
پروتکل ها و آئین نامه شــیوه برگزاری مراسم 
احتمالا تا هفته آینده به صورت سراســری از 
سوی ستاد ملی مقابله با کرونا ابلاغ می شود.

ایسنا نوشــت: دکتر علی ماهر با بیان اینکه 
ســتاد فرماندهی مقابله با کرونــا در تهران 
با برگــزاری تجمعات به دلیــل تاثیرگذاری 
مســتقیم بر افزایش شــیوع بیماری موافق 
نیســت، گفت: با این حال در زمینه برگزاری 
مراســم ها و عزاداری های مــاه محرم بر ما 
تکلیف شده که پروتکل های بهداشتی مرتبط  
را تهیــه و تدوین کنیم که در این راســتا از 
آنجا که هر استان مراسم خاص خود را دارد، 

پروتکل ها باید بر این اساس تدوین شود.
وی با بیــان اینکه پروتکل هــای برگزاری 
مراســم ماه محرم هنوز نهایی نشــده است، 
گفت: از آنجاکه مراســم بــه صورت ملی و 
در همه کشــور برگزار می شود، پروتکل ها و 
آئین نامه شــیوه برگزاری مراســم احتمالا تا 
هفته آینده به صورت سراسری از سوی ستاد 
ملی مقابله با کرونا ابلاغ می شــود و تهران 
نیز مانند بقیه کشــور، تابع ابلاغیه ستاد ملی 

مقابله با کروناست.
ماهــر با تاکید بر اینکه پروتکل ها به گونه ای 

تنظیم می شــود که حداقل مشکل را داشته 
باشد، عنوان کرد: از آنجاکه هر استان مراسم 
و ســنت خاصی برای برگزاری مراســم ماه 
محرم دارد، لذا ســتادهای اســتانی مقابله با 
کرونا نیز در تدوین پروتکل های بهداشــتی 
درگیر هســتند ولی آیین نامه نهایی از سوی 

ستاد ملی ابلاغ می شود.
وی با تاکید بر اینکه مقرر شــده که کمترین 
تجمعات در مراســم عزاداری وجود داشــته 
باشد، اظهار کرد:  مراسم عزاداری در هیئت ها 
بایــد با بیشــترین فاصله گــذاری اجتماعی 
برگزار شــود، چراکه قاعدتــا هرچقدر میزان 
تجمعات در هیئات ها کمتر باشد، خطر ابتلا و 

شیوع کرونا نیز پایین تر است.
ماهــر با بیان اینکه میزان شــیوع بیماری تا 
حد زیادی به رفتار خود مردم بســتگی دارد، 
گفت: در این راستا از مردم می خواهیم که با 
حداکثر محافظت از خود و دیگران مراسم ها 
و عزاداری های ماه محــرم را برگزار کنند و 
اگر فکر می کنند به هر دلیلی سلامت شــان 
بــه خطر می افتد نباید اقدامی در این راســتا 

انجام دهند.
وی بــا بیــان اینکه وظیفه نظــارت بر تمام 
تجمعات از جملــه تجمعات مذهبی بر عهده 
استانداری ها و معاونت های انتظامی و امنیتی 
استانداری  است، گفت: طبق فرمایشات مقام 
معظم رهبری همگی باید تابع مصوبات ستاد 
ملی مقابله بــا کرونا باشــیم، بنابراین نباید 
بر عزاداری درون محیط های بســته اصرار 
مانند  بلکه می تــوان جایگزین هایی  شــود، 
هر خانه یک حســینیه و یا برگزاری مراسم 
 بــا تعداد پاییــن در فضاهای بــاز را در نظر 

داشت.

خوش نیت: متأسفانه 
در خیلی موارد از معلولان 
بیگاری می کشند، در بعضی از 
شهرستان ها به عنوان مثال برای 
فرد معلول حکم مشاور می زنند 
اما هیچ گونه حقوقی پرداخت 
نمی کنند حتی هزینه رفت وآمد 
را خود افراد معلول پرداخت 
می کنند با وجود اینکه هزینه 
رفت وآمدشان بیشتر از افراد 
سالم است

خداشناس:»مشکلات 
معلولین  زیاد است، به عنوان 
مثال برای وام مسکن باید دو 
ضامن کسر حقوق معرفی کنند 
آخر یک معلول دو ضامن از 
کجا بیاورد؟ چرا خود بهزیستی 
ضامن نمی شود ؟ مورد دیگر 
بحث تعویض پلاک ویژه معلولان 
است که روند اداری اش 4 الی6 
ماه طول می کشد اما برای 
افراد عادی تنها چند روز زمان 
می برد«

از آنجاکه مراسم 
به صورت ملی و در همه 
کشور برگزار می شود، 
پروتکل ها و آئین نامه 
شیوه برگزاری مراسم 
احتمالا تا هفته آینده به 
صورت سراسری از سوی 
ستاد ملی مقابله با کرونا 
ابلاغ می شود
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طرحجدیدکانونپرورشفکریبرایاکران
فیلمتئاترهایکودکونوجوان

فیلم آثار شــاخص تئاتر کودک و 
در  گذشته  ســال های  که  نوجوان 
مرکز تئاتر کانــون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانــان روی صحنه 
رفته است در قالب طرحی با عنوان 
مجازی  فضای  در  »نمایش نمــا« 

نمایش داده می شود.
به گزارش روزنامه»صبح امروز« و 
به نقل از اداره کل روابط عمومی و 
امور بین الملل کانون، امیر مشهدی 
و  امور ســینمایی  مدیرکل  عباس 
تئاتر کانــون پرورش فکری گفت: 

مرکــز تئاتر کانون نزدیک به نیم قرن اســت که فعالیت می کند و طــی این زمان بیش از 
200 عنوان نمایش برای کودکان و نوجوانان روی صحنه برده اســت و به عنوان تنها مرکز 
تخصصی این حوزه، نقش مهمی را در تربیت هنرمندان صاحب نام و ترویج و پیشــرفت این 

هنر در جامعه برعهده داشته است.
وی توضیح داد: در ســال های گذشــته تصویربرداری از برخی از این آثار به صورت حرفه ای 
صورت گرفته اســت و کانون قصد دارد در زمانی که به علت شیوع بیماری کرونا سالن های 
مرکز تئاتر کانون تعطیل شــده است و کودکان و نوجوانان از دیدن تئاتر محروم هستند فیلم 
این آثار خاطره انگیز و با کیفیت را در پرتال کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان با شعار 
»هر روز یک تئاتر« در معرض تماشای خانواده ها و مخاطبان اصلی این نمایش ها قرار دهد.
به گفته  وی طی توافق با یکی از ســایت های تخصصی فــروش آنلاین، طرح »نمایش نما« 
)اکــران فیلم  نمایش های کودک در فضای مجازی( از روز 15 مرداد 1399 آغاز می شــود و 
بر اساس آن بچه ها و والدین شان می توانند با خرید بلیت از گیشه فروش مجازی نمایش ها، 
در بخش تئاتر ســایت کانون پرورش فکری به نشانی th.kpf.ir با یک سوم قیمت اقدام کنند 
و از دیدن نمایش هایی که در ســال های گذشــته برای آنها تولیدشده است، در کنار خانواده 

لذت ببرند.
مشهدی عباس با بیان اینکه فیلم 36 عنوان از نمایش های کانون به عنوان آثار باکیفیت مرکز 
تولید تئاتر برای اکران انتخاب شده است، یادآور شد: قرار است در این بخش پرتال هر هفته 
سه نمایش بارگذاری و در اختیار مخاطبان قرار بگیرد تا کودکان و نوجوانان در سراسر کشور 

و فارسی زبانان سراسر دنیا بتوانند به راحتی از این فرصت استفاده کنند.
»پیرمــرد و ببر«، نتو مثل طوطی«، »خرس آرکانســا«، »راز گنجــور«، »عقل صورتی«، 
»کلوچه دارچینی«، »کلوچه های خدا«، »کوزه عســل«، »ماهی«، »هدیه اســرارآمیز« و... 
عنوان برخی از این تئاترهاســت که مدیرکل امور سینمایی و تئاتر کانون از نمایش فیلم آنها 

در پرتال کانون خبر داد.
وی با بیان اینکه باید شــرایطی فراهم کنیم تا هنرمندان در این دوران رکود تئاتر به خاطر 
وجود بیماری کرونا نشــاط دوبــاره خود را بازیابند، افزود: هنرمنــدان تئاتر به عنوان یکی از 
محجوب ترین اقشــار جامعه هنری در چند ماه گذشته به دلیل تعطیلی نمایش ها و دور ماندن 
از صحنه تئاتر با بحران های اقتصادی ســختی دســت وپنجه نرم می کنند و از این رو کانون 
بــرای حمایت از هنرمندان عزیز تئاتر کودک و نوجوان، بخشــی از درآمد حاصله از فروش 
بلیــت را به عوامل اجرایی این نمایش ها اختصاص می دهد و با اجرای این طرح، هم تئاتر را 
به خانه ها و جمع خانوادگی که در حال حاضر از دیدن این آثار محروم  هستند، می برد هم از 

گروه های نمایشی حمایت می کند.
مدیرکل امور سینمایی و تئاتر کانون در پایان با اشاره به همکاری برخی شبکه های تلویزیونی 
برای تبلیغ این طرح یادآور شد: روابط عمومی گروه های نمایشی که آثارشان از سوی کانون 
در فضای مجازی بارگذاری می شــود و در معرض دید مخاطبان قرار می گیرد، هم می توانند 

برای اطلاع رسانی و تبلیغات گسترده برای جذب مخاطبان تلاش کنند.

احترامبهسلامتخبرنگاران
هیئت مدیره خانه مطبوعات و رسانه های 
خراسان رضوی، در راســتای احترام به 
ســلامت خبرنگاران در روز خبرنگار در 

رسانه ها حضور نخواهند یافت.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 
نقــل از روابط عمومــی خانه مطبوعات 
و رسانه های خراســان رضوی، رسانه ها 
رســالت دارند تا آئینه وار با مردم صادق 

باشند و پیش و بیش از دیگران بر آنچه می گویند عالم و عامل باشند و مگر می شود دیگران 
را به پرهیز از حضور در مراســم و مجامع بخوانیم اما خودمــان بخواهیم تا در روز خبرنگار 

همانند هرسال، گردهم بنشینیم.
این روزها وضعیت شیوع کرونا شــرایط سختی را برای جامعه بشری تحمیل کرده که فقط 
به فضل الهی و نصرت اهل بیت)علیهم الســلام( می توان دل قوی داشت و با تاسی ولایت، 
توصیه های علمی پزشکی و ضوابط بهداشتی و اصل فاصله گذاری را رعایت و تمکین کرد.

فرا رســیدن سالروز عروج شهید صارمی و روز خبرنگار امسال زیر سایه شیوع ویروس کرونا 
می طلبد تا با پاسداشت حرمت قلم و ضمن گرامیداشت مقام خبرنگاران، به عنوان نهاد صنفی 
رسانه ای، ملزم به صیانت از همکارانمان باشیم و برای حفظ سلامت فعالان ساعی رسانه ها، 
از حضور در دفاتــر مطبوعات و خبرگزاری ها علیرغم میل قلبی، عذرخواهی کنیم و عاجزانه 

خواستار رعایت دیگران نیز باشیم.
از ســوی دیگر پیگیری مطالبه های صنفی و مســائل مبتلابه و دغدغه های خبرنگاران را با 
افتخار، وظیفه ذاتی خودمان می دانیم و از طریق سایت و کانال های ارتباطی خانه پاسخگوی 

عزیزان هستیم.
بدون تردید برکت اخوت در ترنم غدیر و بهرمندی از انوار الطاف حضرت علی بن موسی الرضا)ع( 
امید ریشــه کنی قریب الوقرع کرونا را زنده می دارد تا در تلالو نورباران دهه امامت و ولایت، 

دل های عاشق منتظران بشارت ظهور عاجل منجی عالم بشریت)عج( بیابد.

کلاهبرداریبهاسم»گشتارشاد«
سعید و ساعد سهیلی در اینستاگرام 
خود، از انتشــار فراخوان بازیگری 
دروغین به نام گشــت ارشادی ها 
خبر دادند.مخاطبان و علاقه مندان 
به بازیگری باید بیــش از هر فرد 
دیگری مواظب افراد سودجو باشند.
به گزارش روزنامه»صبح امروز« و 
به نقل از باشگاه خبرنگاران جوان، 
این  از  تازه ترین ســودجویی ها  در 
)کارگردان(  دست، سعید ســهیلی 
و ساعد ســهیلی )بازیگر( که این 
فیلمبرداری »گشت  روزها مشغول 
اینستاگرام  در  ارشاد 3« هســتند، 

خود از انتشار آگهی فراخوان بازیگری برای این فیلم در »دیوار« خبر داده اند.در این آگهی ها 
از علاقه منــدان به بازیگری و آن هایی که قصد حضور در این پروژه را دارند، دعوت به عمل 
آمده اســت.این در حالی اســت که کارگردان و بازیگران فیلم ســینمایی »گشت ارشاد 3« 
صحت آن را تایید نکرده اند و از آن با عنوان کلاهبرداری به نام »گشت ارشاد« یاد کرده اند.

خبر

آلبوم رسمی  سیروان خسروی ششــمین 
خود را منتشر خواهد کرد.

 بــه گزارش روزنامه»صبــح امروز« و به 
نقل از موسیقی ما، این خواننده سرشناس 
قرار اســت آلبومی به نــام »مونولوگ« 
را روانــه بازار کند که شــامل پنج قطعه 
بــاکلام و ســه قطعه بی کلام اســت. او 
قســد دارد جدیدترین مجموعه آثار خود 
را بــا برنامه های ویژه و مفصلی منتشــر 
کند. اولین برنامه او این اســت که برای 
رونمایی از آلبوم مونولوگ، کنسرت برگزار 
کند. همچنین این اثر فقط از طریق سایت 

شــخصی او قابل خریداری است. اولین کنســرت آلبوم مونولوگ روز هجدهم مرداد و از ساعت 20:30 
آغاز خواهد شــد اما این برنامه از قبل ضبط شــده اســت و به صورت آنلاین پخش خواهد شد. موضوع 
ســوال برانگیزی که علت آن هنوز از ســوی سیروان اعلام نشده است. چرا که طی ماه های اخیر تجربه 
کنســرت های زنده بدون نیاز به ضبط قبلی در بسترهای مختلف با موفقیت همراه بود.نکته دیگر درباره 
اخبار و اتفاقات آلبوم مونولوگ این اســت که دســت اندرکاران این پروژه روی اســتفاده از مدرن ترین 
ایده های نورپردازی و تصویربرداری و لوکیشنی منحصر به فرد در کنسرت این اثر تأکید دارند. همچنین 
در تبلیغات محیطی مرتبط با این اثر هم اعلام شده که کنسرت سیروان برفراز تهران خواهد بود اما محل 
دقیق آن اعلام نشده اســت. قیمت های نسخه فیزیکی و بلیت کنسرت آلبوم مونولوگ هم به تازگی در 

سایت سیروان اعلام شده است.
 نکته دیگری که در سایت سیروان خسروی جلب توجه می کند عددهای نسبتاً زیاد برای نسخه فیزیکی 
و بلیت کنســرت آلبوم مونولوگ اســت. چرا که سیروان با تعیین قیمت پنجاه هزار تومانی برای کنسرت 
آنلاین مونولوگ رکورد قیمت  را در این زمینه شکسته است. طی ماه های اخیر و همزمان با شیوع ویروس 
کرونا کنســرت های متعددی برگزار شد که اغلب آنها به صورت رایگان بود و خوانندگانی نظیر »همایون 
شجریان« و »سالار عقیلی« هم کنسرت هایشــان با بلیت های پانزده هزار تومانی برگزار شد. همچنین 
نســخه فیزیکی این آلبوم هم قیمتی شــصت هزار تومانی دارد که در این زمینه میزان نفیس بودن آلبوم 
تعیین کننده قیمت اســت. اما در این زمینه اطلاع رســانی خاصی در سایت سیروان انجام نشده و سوال 
اغلــب طرفداران او هم این اســت که آیا این آلبوم فیزیکی که برای فــروش قرار دارد، امضای خواننده 
محبوبشان را دارد یا نه؟ پک بلیت کنسرت و آلبوم مونولوگ هم در سایت سیروان خسروی با قیمت نود 

هزار تومان به فروش می رسد.

چهل و هفتمین جشــنواره فیلم تلوراید که امسال برگزار نخواهد شد، از فهرست 28 فیلمی که قرار بود در 
این رویداد سینمایی به نمایش گذاشته شود رونمایی کرد.

به گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل از ایسنا، »فایربال: بازدیدکنندگان از دنیاهای تاریک تر« ساخته 
»ورنر هرتزوگ«، »ناکجاآباد« ساخته »کلوئی ژائو«، »شب« ساخته »جیانفرانکو رُزی«، »جریان اصلی« از 
»جیا کاپولا«، »آمونیت« ساخته »فرانسیس لی«، »آندری تارکوفسکی. یک نیایشگر سینما« به کارگردانی 
»آندری ای. تارکوفسکی«، »ســیب ها« از »کریستوس نیکو«، »زنبور عسل: چکونه می توانید یک قلب 
شکســته را ترمیم کنید« به کارگردانی »فرانک مارشال«، »شارلاتان« از »آگنیژکا هولاند«، »آقای برادی 
عزیــز« به کارگردانی »کیت مایتلند«، »دوک« از »راجــر میچل«، »پدر« به کارگردانی »فلورین زلر« در 
کنار فیلم »شیطان وجود ندارد« به کارگردانی محمد رسول افُ و محصول مشترک ایران و آلمان مهمترین 

فیلم های در فهرست آثار جشنواره تلوراید آمریکا هستند.
جشــنواره بین المللی فیلم تلوراید آمریکا به سبب اوج گیری شــیوع ویروس کرونا تصمیم به برگزار نشدن 
چهل و هفتمین دوره خود گرفت و مســئولان این رویداد سینمایی که همه ساله در شهر کوهستانی تلوراید 
در ایالت کلرادو برگزار می شود چند روز پیش در بیانیه ای اعلام کردند: »پس از ماه ها تلاش برای برگزاری 
فیزیکی این رویداد ســینمایی در نهایت به اتفاق آرا به این تصمیم دشــوار رســیدیم که چهل و هفتمین 

جشنواره فیلم تلوراید را در سال 2020 لغو کنیم.«
چهل و هفتمین جشــنواره بین المللی فیلم تلوراید قرار بود از تاریخ 3 تا 7 ســپتامبر )13 تا 17 شــهریور( 

برگزار شود. ت
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قاسم افشار مطرح می کند؛

وزارت ارشاد و تلویزیون مقابل یکدیگرند!
ســرویس فرهنگ /  تقریبا چند سالی است 
که خوانندگان پاپ دهه هفتاد فعالیت جدی 
موســیقی ندارند و نام آنها از ذهن بســیاری 
پاک شده اســت. خوانندگانی که روزی برای 
خودشــان برو و بیایــی داشــتند و امروز با 
گسترش عجیب و غریب موسیقی پاپ و در 
حالــی که از در و دیــوار خواننده می بارد، به 

دست فراموشی سپرده شده اند.
طی ســال های اخیر اغلــب آن خوانندگان 
و آهنگســازان بنا به دلایــل مختلفی مانند 
عمومیت یافتن آثار ســطحی و کم ارزش و 
همچنین تنزل ســلیقه و ذائقه مردم، بسیار 
کمتر از گذشــته در عرصــه حرفه ای حضور 
داشته اند و چه بسا بسیاری از آنها گوشه انزوا 

گزیده اند و به طور مطلق فعالیتی ندارند.
به گزارش »روزنامه صبح امروز«، بی شــک 
در شرایط کنونی و شیوع کرونا، هرکسی به 
نوعی آزرده شــده است و روح جامعه نیازمند 
التیام اســت و این اتفاق، بــه جز هنر با چیز 
دیگــری امکان پذیــر نیســت. در این میان  
لزوم فعالیت هنرمنــدان دغدغه مند و کاربلد 
گذشته بیشتر به چشــم آید. زیرا به هرحال 
یکی از کارکردهای موســیقی، بهره گیری از 
آن در شــرایط بحرانی است. شرایط موجود 
و ممانعت از تجمعات و برگزاری برنامه های 
جمعی، خواسته یا ناخواسته باعث شده مردم 
برای گذران اوقات فراغت، تفریح و سرگرمی 
نداشته باشــند و این کاستی شــاید وظیفه 
هنرمندان را در مقابل مردم ســخت تر کرده 

است.
در همین راســتا، اگر به آثار موسیقایی تولید 
شده طی چند ماهه گذشته که ویروس کرونا 
وضعیت زندگی و شغلی مردم را مختل کرده 
توجه کنیم، خواهیم دید که خوانندگان نسل 
جوان پاپ که اتفاقا طرفداران بســیاری نیز 
دارنــد، کمتــر از مواقع عادی بــه تولید اثر 
پرداخته انــد و آثار ارائه شده شــان نیز اغلب 

دارای مضامین عاشــقانه با اشعاری سطحی 
بوده اند.

در مقابــل برخی از خوانندگان پاپ دهه های 
قبل، آثاری را بر اســاس وضعیت نابسامان 
فعلی تولیــد کرده اند و آنها را به کادر درمان 
کشــور تقدیم نموده اند. قاســم افشار یکی 
از خواننــدگان مطرح دهه هفتاد و هشــتاد 
اســت که طی ماه های گذشــته و در ابتدای 
همه گیری بیماری کرونا تک آهنگ »پرستار« 
را خواند و آن را به کادر درمان کشور تقدیم 
کــرد. او در گفتگو با خبرگزاری ایلنا میگوید 
که پخش گســترده برنامه ها و کنسرت ها از 
رســانه ملی می توانست باعث رفع بخشی از 
خســتگی مردم و کادر درمان شود و حتی در 
این صورت شاید مردم سرگرم می شدند و از 
خانه هایشــان بیرون نمی رفتند و در ادامه، تا 
این حد با اوج گیری کرونا مواجه نمی شدیم. 

در ادامه بخشی از این مکالمه را می خوانید.
در حال حاضر به چه فعالیت هایی مشغول هستید؟

اثری را تولید کرده ایم و انشــالله اگر مشکلی 
رخ ندهد، هفته آینــده در اینترنت و فضای 
مجازی منتشــر خواهد شــد. ترانه این اثر 
ســروده بابک صحرایی است و آقای نیکان 
ابراهیمی آهنگسازی آن را به عهده داشته و 

بهروز علی یاری تنظیم کننده آن است.
بر  موسیقی  عرصه  هنرمندان  اهمیت  و  نقش  از 

وضعیت روحی مردم در شرایط بحرانی بگویید؟
بی شــک هنرمنــدان می تواننــد در مقاطع 
مختلف، نقش موثری در جامعه داشته باشند. 
هنرمندان در کشــور ما با توجــه به ذائقه و 
سلیقه ای که دارند، معمولا شادی را به مردم 
منتقل می کنند. اغلب آنها در شــرایط سخت 
نیز چنین روحیــه ای دارند و با توجه به حال 
و احوال هم وطنان، تلاش شــان این اســت 
غم های آنهــا را به شــادی تبدیل کنند که 

اتفاق خوب و به جایی است.
برای  موسیقی  و  تئاتر  و  سینما  که  در حال حاضر 

جلوگیری از شیوع بیماری کرونا با محدودیت هایی 
مردم  قبال  در  موسیقی  اهالی  وظیفه  مواجهند، 

چیست؟
 به نظرم اهالی موســیقی در چنین شرایطی 
می توانند با برگزاری برنامه ها و کنسرت های 
بدون تماشــاچیِ مجازی، تاثیــر مهمی بر 
روحیه مردم و مخاطبان داشــته باشند و به 
این ترتیب بخشــی از اوقات فراغت آنها را 

پر کنند.
برای برگزاری برنامه های مجازی با چه کاستی هایی 

مواجه هستیم؟

متاســفانه اینترنت در کشــور مــا وضعیت 
خوبی نــدارد، زیرا تا حدودی ضعیف اســت 
و با اشــکالاتی مواجه است. همین موضوع 
مخاطبــان را برای دیــدن آثــار اجرایی با 

دشواری هایی مواجه می کند. 
برای رفع این اشکال چه پیشنهادی دارید؟

به دلیل وجود مشکلات، بهتر بود کنسرت ها 
و برنامه هایــی که بدون حضور تماشــاچی 

برگزار می شوند از رســانه ملی و شبکه های 
تلویزیونی مــان پخش می شــدند تا شــاهد 
اتفاقات زیباتری باشیم. چه اشکالی دارد اگر 
چنین برنامه هایی توســط تلویزیون پوشش 
داده شوند؟ واقعا هیچ اتفاق خاصی نمی افتد 
اگر تلویزیون چند ســاز را نیز نشــان دهد. 
متاسفانه سیاســت تلویزیون بر این مبناست 
که ساز را نشان ندهند؛ هرچند در برخی موارد 
اگر دوســت داشته باشند این کار را می کنند. 
اما چقدر خوب بود تمام کنســرت هایی که تا 
به حال به صورت مجازی برگزار شــده اند از 
تلویزیون پخش می شدند و اگر چنین اتفاقی 
می افتاد همه مردم در کل ایران، آنها را تماشا 

می کردند، نه فقط عده ای معدود. 
به نظر شما طی ماه های گذشته، صدا و سیما این 
فرصت را داشت که کم توجهی اش نسبت به موسیقی 
طی سال های گذشته را با پخش برنامه های موسیقی 

محور و کنسرت های مجازی جبران کند؟
بلــه. حتی اگــر مخاطبان موفــق به دیدن 
برنامه های مجازی شــوند نیز بــا وقفه ها و 
پارازیت هــا و قطعی های مکرر صدا و تصویر 
مواجه خواهند بود و پخش گسترده برنامه ها 
از تلویزیون می توانســت نقطعه عطفی برای 
صدا و ســیما باشــد. آنهم در حالی که مردم 
شــرایط بدی دارند. بیمارستان های ما مملو 
از بیماران کرونایی هســتند و اعضای کادر 
درمان نیــز در همه رده ها دچار ســختی و 
چالش اند و با همه دشواری ها، برای برطرف 
کردن اتفاقات بد با ممارست تلاش می کنند. 
پخــش گســترده برنامه ها و کنســرت ها از 
رســانه ملی علاوه بر ایجاد روحیه و انگیزه، 
می توانســت باعث شــود بخشی از خستگی 
مردم و کادر درمان برطرف شــود و حتی در 
این صورت شــاید مردم سرگرم می شدند و 
از خانه هایشــان بیرون نمی رفتند و در ادامه، 

با اوج گیری مجدد کرونا مواجه نمی شدیم.
و کنسرت های مجازی   خودتان در زمینه اجراها 

فعالیتی ندارید؟
در ماه رمضــان دو اجرای مجازی داشــتم 
کــه یکی از آنها توســط تلویزیــون تعاملی 
تیوا و دیگری توســط ایرانســل پخش شد، 
امــا متاســفانه فقط حدود بیســت تا ســی 
درصد مخاطبان موفق به دیدن آنها شــدند؛ 
زیــرا همانطور که گفتم ســرعت اینترنت با 
کندی مواجه اســت و همین موضوع باعث 
شــد بســیاری از مخاطبان موفق به دیدن 

برنامه هایم نشوند.
هر  تولید  اقتصادی،  افزون  روز  تورم  به  توجه  با 
تک آهنگ هزینه های بسیاری در بر خواهد داشت و 
از طرفی آثار تولیدی نیز بازده و سود مالی ندارند، 
چنین  در  شود.  جبران  اثر  تولید  هزینه  لااقل  تا 

وضعیتی مسئولان چه وظیفه ای دارند؟
از یک طرف وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
بانی این کار اســت و بخش دیگر به عهده 
تلویزیون اســت. متاســفانه وزارت ارشاد و 
تلویزیون درکنار یکدیگر نیستند بلکه مقابل 
یکدیگر قرار دارند. یعنی ظاهرا وزارت ارشاد 
تلویزیــون را قبــول نــدارد و تلویزیون نیز 
وزارت ارشــاد را. در صورتی که این دو نهاد 
می توانســتند در کنار یکدیگر باشند و با هم 
تعاملات خوب و موثری برقرار کنند. اتفاقا به 
نکته خوبی اشاره کردید. بله هنرمندان برای 
تولید آثار شــخصا هزینه می کنند علاوه بر 
اینکه پس از تولید یک قطعه باید برای نشر و 
پخش آن نیز بودجه ای را هزینه کنند. وزارت 
ارشاد می تواند در چنین مواردی به هنرمندان 

کمک کند، که متاسفانه اینطور نیست.
باز هم کنسرتی مجازی  به زودی  نیست  قرار  آیا 

برگزار کنید؟
فعلا خیر. در زمینه کنسرت های حضوری نیز 
باید دعا کنیم بیماری کرونا دست از سر مردم 
ایران و جهان بردارد و در صورت مهیا شدن 
شرایط برنامه هایی دارم و اتفاقات خاصی رخ 

خواهد داد.

افشار: متاسفانه وزارت 

فرهنگ و ارشاد اسلامی و 

تلویزیون درکنار یکدیگر 

نیستند بلکه مقابل یکدیگر قرار 

دارند. یعنی وزارت ارشاد 

تلویزیون را قبول ندارد و 

تلویزیون نیز وزارت ارشاد 

را. در صورتی که این دو نهاد 

می توانستند در کنار یکدیگر 

باشند و با هم، تعاملات خوب و 

موثری برقرار کنند

کرونادنیایحراجراهمکسادکرد
حراجی مشهور ساتبیز اعلام کرد آمار فروش این حراجی در سال 
جاری نسبت به همین بازه زمانی در سال 2019 با کاهش مواجه 
شــده است.به گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل از آرت نت 
نیوز، مسوولان حراجی »ســاتبیز« روز گذشته با انتشار گزارش 
سالیانه این حراجی اعلام کردند فروش کلی سالانه این حراجی 

تــا این ماه حدود 2.5 میلیارد دلار بوده که این آمار 25.3 درصد 
نســبت به همین بازه زمانی در سال 2019 کاهش داشته است. 
فروش کلی ساتبیز در همین بازه زمانی سال 2019، 3.3 میلیارد 
دلار اعلام شده بود.اواسط ماه مارس شعبه های مختلف حراجی 
ســاتبیز در سراسر جهان به دلیل گسترش ویروس کرونا تعطیل 

شدند و در این راستا مسوولان حراجی ساتبیز نیز همچون سایر 
حراجی های بزرگ به برگــزاری رویدادهای حراج آنلاین متکی 
شدند.حراجی ساتبیز از آغاز سال 2020 تاکنون در مجموع 180 
رویداد مجازی برگزار کرده اســت، این درحالی است که در سال 
گذشته و در همین بازه زمانی فقط 69 رویداد حراج آنلاین برگزار 

شده بود.ارزش آثار فروخته شده در حراجی های خصوصی امسال 
ســاتبیز نیز نسبت به سال گذشــته کاهش داشته است.با وجود 
نگرانی ها از آغار موج جدید شــیوع ویروس کرونا در فصل پاییز، 
مســوولان این حراجی تمرکز بر برگزاری رویدادهای حراج به 

کمک تکنولوژی را در دستور کار قرار داده اند.
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نتیجهبازدیدازتاسیساتگردشگریخوافاعلامشد:

۲4تذکر،یکپلمبودوموردتشویق
و  میراث فرهنگی،گردشــگری  اداره  رئیــس 
صنایع دستی شهرستان خواف گفت: 86 بازدید 
نظارتی از تاسیسات گردشــگری در چهار ماه 
نخست ســال جاری انجام شده که نتیجه آن 
دو مورد تشویق، 24 مورد تذکر برای تأسیسات 
گردشگری و یک مورد پلمب واحد اقامتی غیر 

مجاز بوده است.
به گزارش صبح امروز محمود باعقیده با اعلام 

این خبر افزود: در راســتای کنترل کیفیت خدمات در تأسیســات گردشگری این بازدید ها با 
همکاری و همراهی دســتگاه های نظارتی از جمله تعزیرات، نیروی انتظامی، اداره بهداشت و 

اداره صنعت معدن و تجارت شهرستان انجام شده است.
او ادامــه داد: برنامه های بازدید این کمیته مشــترک به صورت گروهی انجام شــد و تمامی 
تأسیسات گردشگری شهرستان ها شــامل بوم گردی ها،مجتمع های بین راهی، مجتمع های 
خدماتی-بهداشــتی، مســاجد بین راهی و واحدهای  پذیرایی درزمینــه رعایت پروتکل های 
بهداشــتی، کیفیت غذا و نحوه ارائه خدمات مطلوب به مشــتریان مورد بازدید و بررسی قرار 

گرفتند.
باعقیده با بیان این که این بازدید ها با هدف رعایت پروتکل های بهداشــتی برای پیشگیری 
از ویروس کرونا انجام شــده است، اضافه کرد: در جریان این بازدیدها، دو مورد تشویق، 24 

مورد تذکر برای تأسیسات گردشگری و پلمب یک واحد اقامتی غیر مجاز ثبت شده است.
از شهرستان خواف نیز 105 اثر، محوطه و تپه تاریخی، طبیعی و میراث ناملموس در فهرست 

آثار ملی به ثبت رسیده است.
هم چنین این شهرستان دارای 35 جاذبه گردشگری و 16 تاسیسات گردشگری است.

 این شهرســتان با مرکزیت شــهر خواف در فاصله 282 کیلومتری از مشــهد مرکز استان 
خراسان رضوی قرار دارد.

ثبتملیمسجدروستایکامهشهرستان
بجستانابلاغشد

و  گردشــگری  میراث فرهنگــی،  کل  مدیــر 
صنایع دســتی خراســان رضوی گفت: مسجد 
روستای کامه شهرستان بجستان که به شماره 
136 مــورخ 1399/4/2در فهرســت آثار ملی 
ایران به ثبت رسیده است، به استان ابلاغ شد.

به گــزارش صبح امــروز ابوالفضل مکرمی فر 
با اعلام این خبر دربــاره موقعیتی مکانی این 
اثر تاریخی اظهار کرد: مســجد کامه به لحاظ 

موقعیت در استان خراسان رضوی، شهرســتان بجستان، بخش مرکزی، دهستان بجستان، 
روســتای کامه )16 کیلومتری جنوب شرقی بجستان( و درضلع شمال شرقی روستای کامه 

قرار دارد. 
او درباره تاریخچه اثر گفت: با توجه به ســاختار و بررسی های میدانی از افراد سالخورده، بنا 
مربوط به اواخر دوره قاجار است و بعد از آن در دوره های مختلف، دچار تغییرات و الحاقاتی 

در نمای بنا شده است.
مکرمی فر با بیان این که فرم کلی پلان این بنا مســتطیل شکل و از نوع مساجد شبستانی 
بدون حیاط است، اظهار کرد: این مسجد دقیقا در موازات قبله بنا شده و رون معماری آن به 
صورت شــمال شرقی- جنوب غربی است و از ضلع شمالی و شرقی بنا به باغات روستائیان 
و و از ضلع غربی با بافت مسکونی و از ضلع جنوبی بنا به مسیر ارتباطی روستا متصل است. 
هم چنیــن مدیر دفتر ثبت آثار تاریخی –فرهنگی اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دســتی خراسان رضوی درباره دیگر مشــخصات این اثر تاریخی گفت: ابعاد تقریبی 

مسجد 9.5*14 متر و مساحت کلی این بنا 133 متر مربع و ارتفاع آن 3.80 متر است. 
محمود طغرایی افزود: نمای بیرونی بنا کاملا بازســازی شده است اما سازه و هسته اولیه بنا 
و فضاهــای معماری موجود در آن هنوز باقی مانده اســت کــه از جنس آجر و ملات گل و 

آهک است. 
او ادامه داد: »ورودی این مســجد شــامل فضایی به عنوان کفش کن در گوشه جنوب غربی 
و یک درب فرعی در ضلع جنوب شــرقی بنا )این درب مختص ورود خروج بانوان است(، در 
قســمت جنوب غربی درب دولنگه ای، فضای کفش کن را به شبستان مسجد متصل می کند، 
پوشــش این فضا همانند سایر قسمتهای این مسجد به صورت گنبد آجری است که بر روی 

چهار طاق جناقی از نوع پنج و هفت کند بنا شده است. 
او درباره دیگر بخش های مســجد گفت: شبستان این مســجد دارای طاق و تویزه و دارای 
گنبدی عرقچین اســت که فضای بزرگ مستطیل شکلی را پوشــانده است و درانتهای هر 
ردیف از ســتون های طاق دار، طاقچه هایی با قوسی از نوع پنج و هفت کند بنا شده است که 

حرکت و تکرار مداوم ستون ها و طاق ها را تکامل بخشیده است. 
طغرای گفت: ابعاد تقریبی ســتون های این شبستان تقریبا 90 سانتی متر در 90 سانتی متر 

است که به فاصله تقریبی 2.80 متری از هم قرار دارند.
او تصریح کرد: هم چنین در ضلع جنوبی بنا دو پنچره به ابعاد یک متر در 93 سانتی متر)0.93*1 
( در راستای ورودی اصلی مجموعه وجود دارد و از خیابان اصلی نورگیری می کند و همچنین 
در دو ضلع شــمالی و شرقی بنا پنجره های کوچک تری که رو به باغات است که برای ورود 

بیشتر نور به مسجد تعبیه شده است. 
از شهرســتان بجستان 49 اثر، محوطه و تپه تاریخی، طبیعی و میراث ناملموس در فهرست 
آثار ملی به ثبت رســیده است، این شهرستان با مرکزیت شهر بجستان در فاصله حدود 302 

کیلومتری از مشهد مرکز استان خراسان رضوی قرار دارد.

مدیرعاملسازمانمدیریتونظارتبرتاکسیرانی
شهرداریمشهدخبرداد؛

فراخوانفعالیتتاکسیهایوندر
سرویسادارات

مدیرعامــل ســازمان مدیریت و نظــارت بر 
تاکسیرانی مشــهد از فراخوان فعالیت تاکسی 
های ون در سرویس ادارات و نهادهای دولتی 
شــهر مشــهد خبرداد.به گزارش صبح امروز، 
احمــد محبی با اعلام این خبر، اظهار کرد: بعد 
از شــیوع ویروس کرونا شاهد کاهش بسیاری 
از فعالیت های اجتماعی بودیم که بســیاری از 
مشاغل از جمله تاکسی های ون در این شرایط 

به دلیل نبود زائر متضرر شده اند.وی افزود: به جهت حمایت از این قشر زحمتکش با بررسی 
هــای انجام شــده و با عنایت به هماهنگی های به عمل آمده بــا ادارات و نهادهای دولتی 

سطح شهر توافق شده است که تاکسی های ون در بحث سرویس کارمندان فعال شوند.
مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری مشهد خاطرنشان کرد: از همین 
رو بــه اطلاع کلیه تاکســی های ون که تمایل به فعالیت در این زمینه را دارند می رســاند 
که حداکثر تا پایان وقت اداری روز 18 مرداد ســال جاری با ارســال کد ملی خود به شماره 
300001888 شرکت زمان سیر خراسان آمادگی خود را اعلام کنند.محبی بیان کرد: بدیهی 
اســت در صورت وجود تقاضا از سوی ادارات دولتی تاکســیرانان بر اساس امتیاز مکتسبه و 

اولویت بندی جهت ارایه خدمات به ارگان مربوطه معرفی می شوند.

خبر

مدیرعامل ســازمان اتوبوســرانی شهرداری مشهد از ســرویس دهی کلیه خطوط 
اتوبوس در روزهای برگزاری کنکور سراسری و ارشد خبر داد.

به گزارش صبح امروز، سعید حسینقلی زاده مقدم با بیان این خبر اظهار کرد: با توجه 
به قطعی شــدن تاریخ برگزاری کنکور سراســری در  روزهای پایانی هفته جاری و 
هفته منتهی به آخر مرداد ماه، به منظور رفع دغدغه داوطلبین و خانواده های آنان، 
تعطیلی ســرویس دهی ناوگان خطوط سازمان اتوبوسرانی در روزهای جمعه هر دو 

هفته و روز شنبه مصادف با عید سعید غدیر در شیفت صبح لغو شده است.
وی افزود: سرویس دهی اتوبوس ها در کلیه خطوط از اول وقت صبح تا پایان ظهر 
در روزهای اعلام شده از ســوی سازمان سنجش برای برگزاری کنکور کارشناسی 

ارشد و سراسری برقرار خواهد بود.
مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری مشهد بیان کرد: در شیفت عصر این روزها، سرویس دهی کماکان تعطیل خواهد بود.

معاون فنی و اجرایی ســازمان عمران شــهرداری مشهد گفت: از روز 12 مرداد ماه 
عملیات تیرگذاری تقاطع غیر همسطح ابوطالب آغاز شده است.

به گزارش صبح امروز، هادی معتمــدی با بیان این مطلب، اظهار کرد: در مجموع 
 P1 9 عدد تیر مســتقیم هرکدام به وزن حدودا 30 تن برای دهنه اول، بین کوله و

انجام خواهد شد.
وی افزود: این تقاطع دارای هشــت دهنه است که عملیات تیرگذاری آن به تدریج 

انجام می شود.
معاون فنی و اجرایی ســازمان عمران شــهرداری مشهد بیان کرد: همچنین تقاطع 
ابوطالب برای اتصال ابوطالب شــمالی به جنوبی با اعتبار 35 میلیارد تومان در حال 

انجام بوده و تا بهمن ماه سال جاری به بهره برداری خواهد رسید.
معتمدی بیان کرد: محل احداث این تقاطع در بزرگراه شهید چراغچی حدفاصل میدان امام حسین )ع( و میدان سپاد است.

سرویسدهیکلیهخطوطاتوبوسدرروزهایبرگزاریکنکورسراسریوارشد آغازعملیاتتیرگذاریتقاطعغیرهمسطحابوطالب

با حضور اعضای شورای شهر و مدیران شهرداری انجام شد:

بهره برداری از 3 پروژه شهری مشهد
با حضور تعدادی از اعضای شورای اسلامی 
شــهر مشــهد و معاون شــهردار و مدیران 
شــهرداری از 3 پــروژه بازگشــایی بولوار 
ســجادیه به بزرگــراه آزادی، احداث کندراه 
بزرگراه آزادی و ساماندهی ورودی روستای 

باغون آباد بهره برداری شد. 
200 میلیارد تومان پروژه عمرانی در 

منطقه 12 اجرا خواهد شد
به گــزارش صبح امروز معاون عمران، حمل 
و نقل و ترافیک شهرداری مشهد در مراسم 
بهره بــرداری از پــروژه بازگشــایی بولوار 
ســجادیه و بولوار رضویه که با حضور جمعی 
از اعضای شــورای شــهر و مدیران شهری 
برگزار شد، گفت: به غیر از پروژه تقاطع چند 
ســطحی آزادگان 200 میلیارد تومان پروژه 

عمرانی دیگر در منطقه 12 اجرا خواهد شد.
خلیل الله کاظمی اظهار کرد: بازگشایی بولوار 
سجادیه به طول 400 متر شاید زیاد نباشد اما 
مطابق برســی های انجام شده، نقش بسیار 
زیادی در تسهیل دسترسی محدوده الهیه به 
بولوار آزادی خواهد داشــت و یکی از شریان 
های اصلی محور دسترســی از بولوار آزادی 

خواهد بود.
وی با بیــان این که تکمیــل بولوار رضویه 
نیز حجم ترافیک بزرگراه آیت الله هاشــمی 
رفسنجانی را کاهش خواهد داد، افزود: بولوار 
رضویه به طول 800 متــر و عرض 35 متر 
در دولاین رفت و برگشــت و با هزینه چهار 

میلیارد تومان اجرا شده است.
معــاون عمران، حمــل و نقــل و ترافیک 
شــهرداری مشــهد با تقدیر از حمایت های 
شهردار و شورای شهر مشهد از اجرای پروژه 
های عمرانی بیان کرد: امســال برای منطقه 
12 در کنار اجرای پروژه تقاطع چند سطحی 
آزادگان 200 میلیارد تومان پروژه عمرانی در 

نظر گرفته شده است.

کاظمی خاطرنشان کرد: ظرف چند ماه آینده 
نیز عملیــات اجرایی تقاطع غیر همســطح 
مجیدیه به بولوار آیت الله هاشمی رفسنجانی 

در این منطقه آغاز خواهد شد.
وی اضافــه کرد: مطالعــات مربوط به چپ 
گرد بولوار آزادی در مســیر مشهد به قوچان 
به بزرگراه آیت الله هاشــمی رفسنجانی نیز 
در حال انجام اســت که امیدواریم عملیات 

اجرایی این پروژه را امسال آغاز کنیم.
معــاون عمران، حمــل و نقــل و ترافیک 
شــهرداری مشهد با اشاره به این که در کنار 
حجم فعالیت های عمرانی مدیریت شــهری 
نگاه ویــژه ای به فعالیت های دیگر داشــته 
است، تصریح کرد: بر این اساس امسال بالغ 
بر 220 هزار مترمربع پیاده روسازی با اعتبار 
بیش از 65 میلیارد تومــان در نقاط مختلف 

شهر اجرا شده است.
ایمن سازی و مناسب سازی 33 تقاطع 

کاظمی گفت: یکی از مشــکلات اساسی ما 
مرتبط با رفــت و آمد عابران پیاده در تقاطع 
ها و معابر پرتردد اســت، لذا بر همین اساس 
سال گذشته 33 تقاطع ایمن سازی و مناسب 
سازی شــد و امسال نیز 62 تقاطع و گذرگاه 
را ایمن سازی و مناسب سازی خواهیم کرد 
که نقش بسیاری بر کاهش تصادفات خواهد 

داشت.
وی در ادامه به احداث پروژه کندراه بزرگراه 
آزادی و تعریــض پل بتنــی کال زرکش در 
منطقه 10 نیز اشاره و ادامه داد: پروژه احداث 
کندراه بزرگراه آزادی و تعریض پل بتنی کال 
زرکش و ســاماندهی ورودی روستای باغون 
آبــاد که در این منطقه اجرا شــد، از اهمیت 

ویژه ای برخوردار است.
معــاون عمران، حمــل و نقــل و ترافیک 
شــهرداری مشــهد بیان کرد: این پروژه به 
طــول هــزار و 450 متر و عــرض متر10، 

حدفاصل آزادی 133 تا 141، اجرا شده است.
کاظمی با بیان این که برای اجرای این پروژه 
بیش از چهار میلیارد تومان هزینه شده است، 
خاطرنشــان کرد: همچنین برای تعریض پل 
بتنی کال زرکش اقداماتــی از جمله آرماتور 
بندی، قالب بندی و بتن ریزی انجام شــده 

است.
وی ادامه داد: اجرای ایــن پروژه ها موجب 
کاهش خطر و افزایــش ایمنی عبور و مرور 
برای شهروندان شــده و از تردد خودروهای 
ســواری از داخــل کال زرکش که مســیر 
سیلابی بوده و خطرات بســیار زیادی را به 

همراه دارد، جلوگیری می کند.
اتصال ســجادیه به بزرگراه آزادی، گامی در 

جهت تکمیل شبکه شهری محدوده الهیه
هم چنین رئیس کمیســیون شهرســازی و 
معماری شورای شــهر مشهد در این مراسم 
گفت: اتصال بلوار سجادیه به بزرگراه آزادی 
گام تاثیرگــذاری در جهت تکمیل توســعه 
شبکه شهری محدوده الهیه بوده و امیدواریم 
و با اتصال و بازگشایی بلوار مهدیه به بزرگراه 
آزادی و اتصال بلوارهای سجادیه و مهدیه به 

شاندیز بتوان الهیه را از بن بست خارج کرد.
 محمدهادی مهدی نیا ضمن تقدیر و تشــکر 
از تلاش هــای مجموعه مدیریت شــهری 
بــرای عمران و آبادانــی، اظهارکرد: در دهه 
هفتاد که بحث آماده ســازی اراضی الهیه و 
تهیه طرح های آماده ســازی تفصیلی مطرح 
می شــود، در حوزه اســکان، جمعیت پذیری 
و خدمــات و راه های ارتباطــی اهدافی در 
نظرگرفتــه می شــود و پیش بینی مشــاور، 
با سطح تراکم  اســتقرار گروه های جمعیتی 

خاص بوده است.
وی افزود: براســاس همین پیش بینی، بعضا 
مجتمع ها و ســکونتگاه هایی شکل می گیرد 
که مبین این موضوع است ولی از ابتدای دهه 

90، شاهد تغییر رویه در این محدوده هستیم 
و الهیه به لحاظ جایگاه شــهری و ســطوح 
و ســرانه های خدماتی و ساخت وســازهای 
کالبدی کاملا متفاوت از پیش بینی مشــاور 
می شــود.رئیس کمیســیون شهرســازی و 
معماری شــورای شهر مشــهد با بیان اینکه 
این تغییر ســاختار مجاب می کند که مابقی 
زیرســاخت های مورد نیاز این پهنه هم برای 
تبدیل شــدن به یک منطقه نمونه شهری، 
تحقق پیــدا کند، گفت: در ابتــدای فعالیت 
شــورای پنجم، برخی تنگناهای دستیابی به 

این هدف استحصال شد.
4 اولویت منطقه الهیه

مهدی نیا با اشــاره به پیش بینی 4 اولویت در 
بحث ترافیکــی برای محدوده الهیه، تصریح 
کرد: این اولویت ها شــامل بازگشــایی بلوار 
سجادیه و مهدیه به بزرگراه آزادی و اتصال 
این دو محور به شاندیز است تا از این طریق 
بتوان محدوده شــمالی و شمال شرق الهیه را 

از بن بست خارج کرد.
وی با بیان اینکه اغلب ساخت وسازها و توسعه 
الهیه در قسمت جنوب غربی شکل گرفته و به 
دلیل وجود کاربری های صنعتی بزرگ مقیاس 
و نیز عدم توازن رشــد، شاهد اراضی خالی و 
کاهش کیفیت زندگی در محدوده منتهی به 
بزرگراه آزادی هستیم، گفت: بسیار خرسندیم 
که یکی از این اولویت ها امروز محقق شــده 
و امیدواریم 3 اتصال دیگر نیز اجرایی شود تا 
شاهد تکمیل جریان و شبکه شهری در این 

محدوده باشیم.
مهدی نیا در ادامه خاطرنشــان کرد: در کنار 
اتصــالات ترافیکی، موضــوع تعیین تکلیف 
1000 هکتــار زمینی که در محدوده شــهر 
مشهد قرار گرفته، دیگر موضوع مهم و قابل 
توجه اســت چراکه طرح تفصیلی این اراضی 

هنوز تهیه و ابلاغ نشده است.

وی در تشــریح علل عدم تهیــه طرح های 
تفصیلــی این اراضــی، گفــت: اول اینکه 
بخــش زیادی از این اراضــی مورد اختلاف 
شهرستان های طرقبه -شاندیز و مشهد است 
که حل این معضل از سطح مدیریت شهری 
بالاتر بوده و از اســتاندار محترم درخواست 
داریم جلســه ای با حضور وزیر کشور و وزیر 
راه و شهرســازی و معاونان مربوطه تشکیل 

دهند و این معضل 13 ساله خاتمه یابد.
مهدی نیا تاکیــد کرد: تا زمانی که مســاله 
اختلاف خــط حریم و محدوده شهرســتان  
طرقبه -شاندیز حل نشود، 1000 هکتار زمین 
یاد شــده و 550 هکتار زمین محدوده شهر 
مشــهد که در محل تقاطع طرقبه -شاندیز و 

مشهد واقع شده اند، بلاتکلیف خواهند ماند.
رئیــس کمیســیون شهرســازی و معماری 
شــورای شهر مشــهد در ادامه گفت: اتصال 
بلوار ســجادیه به جاده شاندیز منوط به عبور 
از یکی از پرمناقشــه ترین پلاک های شهر 
مشــهد یعنی پلاک 176 بوده که 12 سال 
اســت معارضات زیادی داشته و مردم درگیر 

آن هستند.
بــه پیگیری هــای مجدانــه و  مهدی نیــا 
موفقیت آمیز شورای پنجم شهر مشهد برای 
حل وفصل مسائل حقوقی این پلاک و ارسال 
طرح به کمیســیون ماده 5 اشــاره داشت و 
گفــت: امیدواریم با مصوبه این کمیســیون، 
موانع اتصال برطرف شــود و تا یکسال آینده 
بتوانیم شــاهد تعیین تکلیــف 1000 هکتار 
اراضی فوق الذکر باشــیم و بخشــی از فشار 
تامین مســکن برای اقشــار متوسط کاهش 

یابد.
وی در پایان گفت: امیدواریم در آینده نزدیک 
شــاهد اتصال سه محور یاد شــده باشیم و 
برای شــهروندان  را  باکیفیت تری  زندگــی 

مشهدی رقم بزنیم.

معاون  جانشــین  مشــترک  نشســت  در 
دادســتان و رئیس کارگــروه ایمنی اماکن 
پرخطر با شهردارن مناطق بر تعیین تکیلف 
اماکن پرخطر شهر تا پایان شهریور امسال 
تاکید شــد. به گزارش صبح امروز به نقل 
از روابط عمومی شهرداری مشهد، صابری، 
دادیار دادسرای مشهد و دبیر کمیته حقوقی 
شورای مبارزه با فســاد اقتصادی و اداری 
در هجدهمین جلسه شورای شهردارن که 
با حضورجانشــین معاون دادستان و رئیس 
کارگروه ایمنی اماکن پرخطر برگزار شــد، 

اظهار کرد: یکی از دغدغه های ما که داریم این است که پروتکل هایی که در شهر تدوین می شود، حداکثر 
مطابقت با قوانین موجود را داشــته باشــد؛ یعنی بین حقوق عامه که یکی از دغدغه ما است، با حقوق بهره 
بردار یک مرکز تجمعی تعارضی وجود نداشته باشد.وی افزود: بر این اساس پیشنهاد می کنیم پروتکل هایی 
را که کارگروه ایمن سازی اماکن پرخطر پیگیری و تدوین می کند، به آخرین قوانین جاری نزدیک باشد تا 

دوباره کاری صورت نگیرد و بین حقوق عامه و حقوق بهره بردار توازن ایجاد شود.
دادیار دادســرای مشهد تصریح کرد: نکته دیگر این است که پروتکل هایی که در گزارش گیری انجام می 
دهیم، حداکثر ظرفیت دفاع حقوقی را داشــته باشد؛ یعنی وقتی در دستگاه بالا دستی قرار به رسیدگی شد، 

بتوانیم از آن دفاع کنیم.
صابری خاطرنشــان کرد: به شهرداران مناطق و ستاد شهرداری مشهد توصیه می کنیم که قوانین نظارتی 
حوزه کاری خود را که می تواند ضمانت اجرایی داشــته باشــد را مد نظر قراردهند زیرا با قوانین می توانند 

جلوی بسیاری از تخلفاتی که در ساختمان هایی در حال احداث انجام می شود را در همان ابتدا بگیرند.
وی اضافه کرد: ممکن است شهرداران مناطق از این قوانین اطلاعی نداشته باشند به همین دلیل شهرداری 
مرکــز بایــد بولتنی از قوانین موجود را در اختیار آنان قرار دهد زیرا اگر مهندس ناظر و.. کارش را درســت 

انجام ندهد، ضربه گیر نهایی شهرداری است که باید با اهرم های نظارتی خود، جلوی تخلفات را بگیرد.
دبیر کمیته حقوقی شــورای مبارزه با فساد اقتصادی و اداری عنوان کرد: در تکمیل ساختمان ها گروه الف 
و مراکز تجمعی، شهرداران باید از قدرت نظارتی خود استفاده کنند که می تواند بخش زیادی از مشکلات 

موجود را برطرف کند.

مدیرعامل سازمان فاوا شهرداری مشهد از 
طراحی و استقرار سیستم کدینگ یکپارچه، 
با هدف اســتاندارد سازی و انسجام فعالیت  
ها در کلیه بخش  های شــهرداری مشهد 

خبر داد.
به گزارش صبح امروز، محمدجواد رجائیان 
با بیان ایــن خبر اظهار کرد: در راســتای 
پیشــگیری از تکرار و یا مغایرت اطلاعات 
در ســامانه  ها یا زیرمجموعه  های مختلف 
شهرداری، اختصاص کد منحصر  به  فرد به 
موجودیت  ها در سیستم  های اطلاعاتی در 

دستور کار قرار گرفت که بر همین اساس، سیستم کدینگ یکپارچه طراحی و پیاده  سازی شد.
وی افزود: در این سیستم، کدهای واحد و یکپارچه به تمامی اشخاص حقیقی و حقوقی، حساب  های بانکی، 
مراکز هزینه، خدمت  ها و موجودیت  های گوناگون مرتبط با همه بخش  های شهرداری اختصاص می  یابد 
و هر یک از این موارد، در تمامی سیستم  های اطلاعاتی با کد منحصر به  فرد و مخصوص به خود شناخته 
خواهد شــد.مدیرعامل سازمان فاوا شهرداری مشهد با تأکید بر اهمیت بنیادی و زیرساختی این سیستم در 
مجموعه وســیعی همچون شــهرداری بیان کرد: ایجاد، طبقه  بندی و یکپارچه سازی کد ها در هر سیستم 
مالی، شهرســازی، خدماتی و ... پیش  نیازی برای استاندارد ســازی فرایند ها به شمار می  رود. در سیستم 
ســنتی گذشته، هر فرد یا فعالیت در سازمان  ها و بخش  های مختلف، دارای کد های مختلفی بود که این 
امر امکان رصد و گزارش  گیری جامع امور را با مشــکل مواجه می  ســاخت، اما با استقرار سیستم کدینگ 

یکپارچه امکان نظارت و پیگیری امور در سطحی بالاتر فراهم شده است.
رجائیان با اشــاره به مزایای سیستم مذکور خاطرنشان کرد: این سیستم با دریافت تعدادی از مشخصات و 
آیتــم  های لازم بــه عنوان ورودی، یک کد منحصر به  فرد به هر یک از موارد موضوعه اختصاص می دهد 
که از این پس، به عنوان مشخصه آن شناخته شده و بر همین اساس امکان پایش و رهگیری آن در تمامی 
زیرمجموعه  های شــهرداری مشهد فراهم می  آید. همچنین امکان رصد تخلف  ها و بررسی مغایرت  ها با 

سهولت بیشتری از این طریق میسر می  شود.
وی اضافه کرد: تاکنون 116 هزار کد در سیستم کدینگ یکپارچه ثبت شده است که بیشترین موارد مربوط 

به اشخاص حقیقی با بیش از 57 هزار و اموال با 37 هزار کد بوده است.
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پرسپولیسدرصدقابلتوجهیازمطالبات
برانکوراپرداختکرد

باشگاه پرسپولیس که یکی دو روز گذشته توانسته بود درصدی از مطالبات برانکو را بپردازد، 
روز )سه شنبه( نیز 230 هزار یورو برای واریز به حساب مربی سابق پرسپولیس آماد کرد.

به گزارش ایســنا، پس از کش و قوس فراوان باشگاه پرســپولیس امروز 230 هزار یورو به 
صــورت ارز نیمایی تهیه کرد و مراحل انتقال آن را به حســاب برانکو ایوانکوویچ در عمان 
را انجــام داد. البته از آنجایی که در کشــور عمان به خاطر عیــد قربان بانک ها تا یک هفته 
تعطیل هســتند، مشــکلاتی برای انتقال این مبلغ ایجاد شده اســت. در همین حال باشگاه 
پرســپولیس طی مکاتباتی به برانکو اعلام کرده می تواند مبلغ مذکور را در دوبی به دســت 

این مربی برساند.
گفته می شــود طی دو روز گذشــته نیز 250 هزار یورو از سوی پرسپولیس به حساب برانکو 
واریز شــده که با احتســاب این مبلغ، باید گفت پرســپولیس  از کل مبلغ، 480 هزار یورو را 

پرداخت کرده است.
بر اســاس حکم کمیته تعیین وضعیت بازیکنان و مربیان فیفا، پرسپولیس پیش از 16 مرداد 
بایــد یک میلیون و 110 هزار رو 640 به برانکــو پرداخت کند. با توجه به پرداخت درصدی 
از این پول، باید دید آیا برانکو به پرســپولیس فرصت کافی را می دهد تا باقیمانده طلبش را 

در آینده بپردازد یا خیر.

کاسیاسازفوتبالخداحافظیکرد
دروازه بان اسپانیایی برای همیشه دستکش هایش را آویخت.

به گزارش مارکا، ایکر کاسیاس امروز )سه شنبه( به صورت رسمی خداحافظی اش از میادین 
فوتبال را اعلام کرد. دروازه بان اســپانیایی یک و ســال نیم پس از سکته قلبی که منجر شد 

دیگر نتواند فوتبال بازی کند تصمیم گرفت دستکش هایش را برای همیشه بیاویزد.
پرافتخارترین دروازه بان تاریخ رئال مادرید و تیم ملی اســپانیا  که در روزهای اخیر در جشن 
قهرمانی پورتو در کنار هم تیمی هایش حضور داشت بازنشستگی اش را از طریق یک بیانیه 

کوتاه در شبکه های اجتماعی اعلام کرد.

بازداشتیکیازمدیرانباشگاههای
فوتبالیپایتخت

وزارت ورزش اعلام کرد؛ بازداشت یکی از مدیران باشگاه های فوتبالی پایتخت
روابط عمومی وزارت ورزش و جوانان در خصوص بازداشت یک نفر از مدیران میانی یکی از 

باشگاه های پایتخت اطلاعیه ای صادر کرد.
به گزارش خبرگزاری تســنیم و به نقل از پایگاه خبری وزارت ورزش، روابط عمومی وزارت 
ورزش و جوانان در خصوص بازداشــت یک نفر از مدیران میانی یکی از باشگاه های پایتخت 

اطلاعیه ای به شرح زیر صادر کرد:
بسم الله الرحمن و الرحیم

با عرض تبریک ایام مبارک دهه ولایت به اطلاع هواداران فهیم و پرشور فوتبال می رساند، 
ضمن تکذیب موارد مطرح شــده در برخی از رســانه های معاند و در راستای مبارزه با فساد 
در ورزش با پیگیری های این وزارتخانه و اقدام ســربازان گمنام امام زمان ) عج ( در وزارت 
اطلاعات یکی از مدیران میانی یک باشگاه ورزشی پایتخت با حکم مقامات قضایی بازداشت 

شد.
بدیهی اســت اقدامات لازم برای مبارزه با فســاد در ورزش با قوت و قدرت و با هماهنگی 

مسئولین دو وزارت ورزش و جوانان و اطلاعات تداوم خواهد داشت.

خبر

مدیرعامل باشگاه استقلال:

ماندن فرهاد مجیدی منوط به قهرمانی حذفی نیست
مدیرعامل باشــگاه اســتقلال با بیان اینکه 
لیست بازیکنان مدنظر فرهاد مجیدی را برای 
فصل آینده گرفته اســت، گفت: از مجیدی 
حمایت می کنم و مانــدن او برای فصل بعد 

منوط به قهرمانی در جام حذفی نیست.
به گــزارش خبرنگار مهر، احمد ســعادتمند 
مدیرعامل اســتقلال بــا بیان اینکه ســند 
مجموعه ورزشــی مرغوبکار به نام باشــگاه 
استقلال شده اســت، از اقدامات این باشگاه 

برای تقویت در فصل آینده خبر داد.
ســعادتمند اظهار کرد: هواداران از ما تیمی 
قوی می خواهند. در این مورد هم به زودی 
خبرهای خوبی می دهیــم. اخیرا هم با برد 
مقابل ســپاهان اتفاق خوبی افتاده اســت. 
استقلال باید به ســمت بنگاه اقتصادی، زیر 
ساختها و افزایش دارایی ها و سرمایه ها برود 

تا دوباره در آسیا آقایی کند.
ســعادتمند درباره حواشــی بازی استقلال با 
ســپاهان و اینکه سپاهانی ها با صدور بیانیه 

ای، این برد را هدیه داور دانســته بودند، به 
برنامه »تهران ورزشــی« گفــت: برای امیر 
قلعه نویی که یک استقلالی ناب است آرزوی 
ســلامتی دارم. در سپاهان عزیزان فرهیخته 
ای حضور دارند. ســپاهان نماینده کشورمان 
در آسیا هم هست. این مباحث خیلی خوب و 
قشنگ نیست. باید از جایگاه ایران در فوتبال 
آســیا دفاع کنیم. هر دو باشــگاه تلاش می 

کنیم به موفقیت های بزرگ دست یابیم.
مدیرعامل اســتقلال افزود: اینکه به راحتی 
بحث هدیه داور را مطرح کنیم درست نیست. 
شاید ما بیشــترین لطمه را در بحث داوری 
خوردیــم و فصل گذشــته پنالتــی و گل ما 
گرفته نشــد حتی مقابل سپاهان. بیانیه دادن 
شایسته فوتبال کشور نیست. تلاش می کنیم 
حرفمان را در زمین بزنیم. پذیرای ســپاهان 

در جام حذفی در نهایت احترام خواهیم بود.
وی درباره بدهی های اســتقلال یادآور شد: 
شــاید ما در بدترین زمــان ممکن آمدیم و 

تمام آرای انضباطی فیفا در دو، ســه ماهی 
که من بودم مثل الوار روی ســرمان خراب 
شــده اســت. باید ارز زیادی را تهیه کنیم و 
باتوجه به تفاوت نــرخ ارز، هزینه ها دوبرابر 
شــده اســت. تحریم ها و کرونا هم کار را 
سخت کرده اســت. حدود 20 میلیارد تومان 
فقط باید بــرای دو نفر یعنی بویان و وینفرد 
شــفر پرداخت کنیم. تهیه 20 میلیارد تومان 
کار راحتی نیست ولی تلاش می کنیم و چاره 
ای جز ایــن نداریم. باید از آرای فیفا تمکین 
کنیم که چند بار ابلاغ شــده است. ما وارث 

این پرداخت ها هستیم. 
مدیرعامل باشــگاه اســتقلال در خصوص 
بسته شــدن پنجره نقل و انتقالات و اینکه 
آیا با کادر فنی برای فصل بعد نشستی داشته 
اســت؟ اظهار کرد: با کادر فنی چند نشست 
داشته ایم. هواداران گاهی اعتماد نمی کنند 
وقتی می گوییم شاکله تیم را حفظ و در نقاط 
مدنظر، بازیکنان در حد اســتقلال را اضافه 

می کنیم. 
بازیکنان مدنظر  لیســت  درباره  ســعادتمند 
فرهاد مجیدی گفت: اسامی مدنظر کادر فنی 
را گرفته ایم و مذاکرات را شــروع کرده ایم. 
فکــر می کنم از هفته آینــده یکی، یکی به 

اطلاع هواداران می رسانیم.
وی در پاســخ به ســئوالی مبنــی بر مطرح 
شــدن اســامی دیگر مربیان از جمله آندره 
استراماچونی و امیر قلعه نویی برای بازگشت 
به اســتقلال یادآور شــد: ما درگیر مسابقات 
لیگ برتر و جام حذفی هستیم و برای حضور 
موفق در آسیا آماده می شویم. با هیچ مربی 
صحبت نداشته ام. کادر فنی فعلی مورد تایید 
است. از همه می خواهم اجازه بدهند آرامش 
داشته باشــیم. خیلی ها دنبال ایجاد حاشیه 
هســتند. همه امکانات مدنظــر را برای تیم 
فراهم کردیم. تــلاش کردیم پرداختی ها را 
به بازیکنان خارجی و حتی 6 نفر که طلبکار 
بودنــد، انجام بدهیم. از عزیزان خواهش می 

کنم نگویند مربی عوض می شود. با مربی و 
کادرمان ادامه خواهیم داد. 

ســعادتمند درباره عدم صــدور کارت بازی 
داریوش شــجاعیان بازیکن استقلال و اقدام 
این باشگاه، اظهار کرد: در این ارتباط نامه ای 
را برای فیفا تنظیم کردیم. اگر بحث سازمان 
بر اســاس استانداردهای  لیگ و فدراسیون 
فصل گذشــته بود، قبول داشــتم ولی وقتی 
سه ماه مسابقات تعطیل می شود، شجاعیان 
می تواند دوباره به لیســت استقلال برگردد. 
اگر شــرایط عادی بود الان باید فصل جدید 
را شــروع می کردیم. حیف است که نتوانیم 
از بازیکن ســالم خود استفاده کنیم. چون از 
فدراســیون و ســازمان لیگ جواب نگرفتیم 

نامه ای را مستقیم به فیفا فرستادیم.
مدیرعامل استقلال در پایان در پاسخ به این 
ســئوال که آیا ابقای فرهاد مجیدی منوط به 
قهرمانی در جام حذفی است؟ گفت: هرگز. از 

کادر فنی حمایت می کنیم.

مفقودی
برگ سبز خودرو سواری پراید مدل 1381 به شماره پلاک 32 ایران 162 ص 62  شماره 
موتور 00414783 شماره شاسی  S141228187846  به نام مهدی دولابی مفقود گردیده 

و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

مفقودی
 برگ سبز خودرو سواری سیستم پراید تیپ جی ال ایکس آی مدل 1387 به شماره پلاک 
36 ایران 674 ن 16  شماره موتور 2332773 شماره شاسی S1412287713289  مربوط 

به مبینا یعقوبی کاریزکی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

مفقودی
 ســند تک برگی موتور سیکلت هندا 125cc مدل 1394 به شماره پلاک 79133 – 773 
به شماره موتور 0124NEJ034222 و شماره تنه 9407669 به نام علیرضا شریفیان مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

مفقودی
 برگ ســبز موتور ســیکلت احســان  RD125مدل 1392 به شــماره پلاک 11477 – 
 N2N***125G9212163 و شــماره تنــه NYW205643 769 بــه شــماره موتــور
ســاقط  اعتبــار  درجــه  از  و  گردیــده  مفقــود  عزیــزی  الــه  ســیف  نــام   بــه 

می باشد.

قهرمانی:بیانیهدادنعلیهداوریبرایبرخیتیمهااپیدمیشدهاست

داور پیشــین فوتبال ایران گفــت: بیژن حیدری 
قضاوت خوبی در بازی اســتقلال - سپاهان انجام 

داد و روا نبود مورد تهاجم قرار بگیرد.
محســن قهرمانی در گفت وگو با تســنیم، درباره 
قضاوت بیژن حیدری در دیدار استقلال و سپاهان 
در هفتــه بیســت هفتم لیگ برتر فوتبــال، اظهار 
داشــت: دیدار استقلال - ســپاهان و پرسپولیس 
- ســپاهان همیشه حاشیه داشــته است و خواهد 
داشت. بیشتر از اینکه بازیکنان داخل زمین مشکل 
داشــته باشند، عوامل اجرایی، کادر فنی و مدیریت 

باشگاه ها مشکل ایجاد می کنند.

وی با اشــاره به قضاوت حیدری تصریح کرد: اول 
باید نگاه کنیم حیدری قبل از این مســابقه در چند 
دیدار قضاوت کرده و آیا آمادگی قضاوت داشــته 
اســت یا نه. آیا او به خاطر احترام به ابلاغ کمیته 
داوران داوری این مسابقه را پذیرفته است؟ حیدری 
با آســیب دیدگی آمد که هر نــوع مصدومیت چه 
بازیکن باشد چه داور، روی ذهن او تاثیر می گذارد. 
من بازی را کامل دیدم و باید بگویم حیدری مرام 
و معرفــت به خرج داد که با آســیب دیدگی ابلاغ 
کمیتــه داوران را پذیرفت و بازی را قضاوت کرد. 
حیدری به غیــر از صحنه پنالتــی، قضاوت قابل 

قبولی انجام داد.

داور پیشــین فوتبال ایران تصریح کرد: تصمیمات 
حیدری به زیبایی بــازی کمک کرد و در مجموع 
قضاوت خوبی داشــت. مهاجمی مثل شیخ دیاباته 
زرنگی کرده و از هوش سرشــار خود استفاده کرد 
و پنالتی گرفت اما آیــا تصمیمات دیگر داور نباید 
به چشــم بیاید؟ او در استفاده از کارت های رنگی 
مدیریت کرد و نباید یک طرفه به قاضی رفت. در 
بازی رفت این دو تیم، کی روش اســتنلی مهاجم 
سپاهان با دست توپ را لمس کرد و مرتکب پنالتی 
شــد که داور صحنه را ندید. اگر پنالتی به ســود 
استقلال گرفته می شــد، شاید نتیجه دیگری رقم 
می خورد. قهرمانی با انتقاد از رفتار تیم ها نســبت 

به داوران گفت: متاســفانه وقتــی تیم ها می برند، 
می گویند خودمان برنده شــدیم اما خدا نکند داور 
اشــتباهی کند که تــا دو، ســه روز و حتی ماه ها 
شــرایطی بوجود می آورند و ذهــن داور را درگیر 
می کنند تــا نتواند قضاوت کنــد. بنابراین، دور از 
منطق اســت که وقتی نتیجــه نمی  گیریم بیانیه 
بدهیم. اگر اینطور باشــد بارها اشتباهات داوری به 
ســود این تیم ها بوده اســت و قرار به بیانیه دادن 
باشد، تیم های مقابل آنها نیز باید بیانیه بدهند. این 
حرف هــا به دور از انصاف بوده و روا نیســت زده 
شــود. آن هم در لیگی که نام حرفه ای بودن روی 
آن گذاشته شده اســت. حرفه ای بودن فقط تغییر 

شــماره پیراهن و بالا بردن مبلغ قرارداد نیست و 
باید دیدگاه ها و رفتارها نیز حرفه ای شود. 

وی ادامه داد: آیا بیانیه دادن در لیگ های مختلف 
دنیا دیده می شــود؟ بیانیه دادن برای برخی تیم ها 
اپیدمی شده اســت و می خواهند عدم نتیجه گیری 
تیم شــان را بــا بیانیه دادن توجیه کنند. ما قشــر 
جوانی داریم و مخاطب فوتبال تیز مردم هســتند 
و بداخلاقی هــا تاثیر منفی روی آنها می گذارد. روا 
نبود چنین حرف هایی درباره حیدری زده شــود و 
مورد تهاجم قرار بگیرد. حیدری بهترین قضاوت ها 
را در ســطح قاره داشته است و فوتبالی ها کامل او 

را می شناسند.

TELEGRAM.ME/Sobh_Emrooz @Sobh_Emrooz

علیاکبریبعدازقراردادجدید؛
بهترینمبارزسنگینوزندنیامنهستم،»شیخآهنی«آمریکاقلابیاست

امیرعلی اکبری پس از توافق با یک سازمان آسیایی پس از رفع مشکلی که ویروس کرونا 
ایجاد کرده اســت، به روی رینگ می رود. او بعــد از امضای قرارداد برای حریفانش خط 
و نشــان کشید.به گزارش خبرگزاری مهر، امیر علی اکبری مبارز سنگین وزن ایرانی روز 
دوشنبه به طور رســمی و با امضای قراردادی به سازمان »وان چمپیونشیپ« پیوست. به 
گفته علی عبدالعزیز مدیر برنامه علی اکبری، مبارز کشــورمان اواخر ماه اکُتبر سال جاری 
اولین مبارزه خود در این سازمان را انجام خواهد داد.امیر علی اکبری در مبارزات خود پنج 
پیروزی پی در پی را به دســت آورده و تنها یک شکســت در کارنامه او دیده می شود که 
برابر »میرکو کرو کاپ« افســانه ای بود. از 10 پیروزی امیر، هفت پیروزی او هم با ناک 
اوت فنی بوده اســت.امیر پس از امضای این قرارداد گفت: من امیر علی اکبری هســتم. 

من آیرون شــیخ )شیخ آهنی( واقعی هستم و افتخار ایرانم. ایالات متحده یک نفر به نام 
شــیخ آهنی دارد که البته یک کشــتی گیر قلابی اســت. از اینکه با »وان چمپیونشیپ« 
قرارداد بســتم خوشحالم. من به دسته سنگین وزن آنها یورش خواهم برد و با قهرمانشان 
»برندون وِرا« نبرد خواهم داشت. وقتی کارش را یک سره کردم آنها دیگر او را نخواهند 
شــناخت چون که چهره او را به هم خواهم ریخت.وی ادامه داد: من معتقدم که بهترین 
مبارز ســنگین وزن حال حاضر دنیا هستم. من توقف ناپذیرم. من به وان »چمپیونشیپ« 
می آیم و کل ارتش پارسی را با خودم به آنجا می آورم. هیچ کسی در امان نیست.شایان 
ذکر اســت که علاوه بر حضور علی اکبری، سه مبارز ایرانی دیگر از تیم امیر علی اکبری 
به نام های مسعود صفری، مهدی برقی و علی فولادی هم به این سازمان بزرگ پیوستند.
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رسانه ها از شنیده شــدن صدای انفجار در شهر بیروت،پایتخت لبنان 
خبر دادند. شــبکه الجزیره دقایقی بعد به نقل از منابع لبنانی گزارش 
داد که اطلاعات اولیه نشــان می دهد انفجــار در یکی از انبارهای 
مواد منفجره )مانند طرقه( واقع در بندر بیروت رخ داده اســت. شبکه 
المیادیــن لبنان نیز با تأیید وقوع انفجــار در بندر بیروت، گزارش داد 
که اطلاعات اولیه نشان می دهد، این انفجار تروریستی نیست. شبکه 
الجزیره خسارت های مالی وارد شده به محل انفجار و مناطق اطراف 
را سنگین دانسته اســت. با این حال هنوز از خسارت های جانی این 

حادثه تا لحظه تنظیم خبر، گزارشی منتشر نشده است.
انتخاب نوشــت: گزارش های خبری حاکی اســت که روز سه شنبه 

14 مرداد دو انفجار بزرگ در بیروت پایتخت لبنان روی داده است.
صدای انفجار به قدری شــدید بوده که در پایتخت و حومه شــنیده 

شده است.
برخی خبرنــگاران به نقل از مقام های امنیتی لبنان می نویســند که 
انفجار در یک انفجــار محل نگهداری میزان زیــادی مواد منفجره 

)آتش بازی( روی داده است.
گفته می شود این دو انفجار به فاصله کمی روی داده اند.

تصاویر و ویدیوهای منتشر شــده از محل حادثه، حکایت از آن دارد 
که انفجار شــدید بوده و ستونی از دود به ارتفاع زیاد در آسمان دیده 

می شود.
شبکه المیادین لبنان نیز با تأیید وقوع انفجار در بندر بیروت، گزارش 
داد که اطلاعات اولیه نشــان می دهد، این انفجار تروریستی نیست. 
شــبکه الجزیره خسارت های مالی وارد شده به محل انفجار و مناطق 

اطراف را سنگین دانسته است.
ده ها نفر مجروح شدند

خبرگزاری رســمی لبنان نیز گزارش داد که بر اثر انفجار »ده ها« نفر 
مجروح شده و برای مداوا به بیمارستان های بیروت منتقل شده اند.

علت انفجار؟
شــبکه المیادین لبنان به نقل از خبرنگار اعزامی خود گزارش داد که 
محل انفجــار مخزن بنزین بوده و به دلایل نامعلومی منفجر شــده 
است.شبکه »ام تی وی« لبنان نیز از قول خبرنگار خود در اطراف بندر 
نوشــت که شدت انفجار باعث شده بخشی از انبار و سیلوی گندم در 

بندر بیروت که به محل حادثه نزدیک بوده؛ فرو بریزد.
در همین حال، »حمد حسن«، وزیر بهداشت لبنان گفت که که حادثه 
امروز از انفجار تعداد زیادی ترقه ناشــی شــد و تعداد آسیب دیدگان 

بسیار زیاد است.
بر اســاس گزارش های خبری هر لحظه بر تعــداد مصدومان انفجار 
مهیب بیروت افزوده می شــود. شبکه المیادین تعداد این مصدومان را 

»صدها« نفر اعلام کرد.
خسارت های وارد شده به بندر بیروت گسترده گزارش می شود. شبکه 
المیادین گزارش داد که آتش همچنان در محل انفجار مشتعل است.

یکی از شــاهدان عینی گفته است که ابتدا یک انفجار کوچک و پس 
از آن یک انفجار بزرگ روی داده است.

ارتش لبنان نیرو ها و امکانات خود را برای مهار حادثه به محل اعزام 
کرده و تعداد زیادی آمبولانس برای انتقال زخمی ها در منطقه حاضر 

شده اند.
ســعد الحریری، که به گفته الجزیره، انفجار در نزدیکی منزل او رخ 
داده، دقایقی پیش برای بازدید و بررســی، به محل انفجار رفته است. 
تصاویر نشان می دهد یک کشــتی که در نزدیکی محل حادثه بوده، 

در حال سوختن است.
تعداد کشته ها، حداقل ده نفر

خبرگــزاری رویترز به نقل از منابع بیمارســتانی و امنیتی گزارش داد 
حداقل ده نفر بر اثر انفجار در بیروت کشته شده اند.

ظرفیت بیمارستان های بیروت با بیماران کرونایی تکمیل شده است.
آمبولانس ها در حال انتقال زخمی ها به بیمارستان هستند.  تخمین 

زده می شــود تاکنون 10 نفر کشــته و بیش از 150 نفر زخمی شده 
باشند.

علت حادثه انفجار ترقه ها نبود
»الجزیره« به نقــل از مدیرکل امنیت عمومی لبنان: آنچه رخ داد به 
دلیل انفجار ترقه ها نبوده است، بلکه به دلیل انفجار مواد منفجره قوی 

بوده است که از چند سال پیش مصادره شده بود.
گفته می شود چنین انفجاری از سال 2006 به این سو سابقه نداشته 
است.شبکه اســکای نیوز نیز در خبری فوری از استاندار بیروت نقل 
کرد: تیم آتش نشــانی مفقود شده اســت و ما نمی دانیم که نیروهای 

آنها کجا هستند، این انفجار شبیه انفجار هیروشیما و ناکازاکی است

صدای انفجار در قبرس شنیده شد
خبرگزاری فرانســه گزارش داد که شــد انفجار در بندر بیروت به قدر 

مهیب بوده است که ساکنان جزیره قبرس آن را شنیده اند.
شــبکه المیادین به نقل از یک نیروی کادر »دفاع مدنی« گزارش داد 

مه ده ها نفر در انفجار بندر بیروت کشته شده اند.
خبرنگار شبکه الجدید لبنان می گوید، بیم از انفجار یکی کشتی دیگر 
در بندر بیروت باعث شــده است که به خودروی سعد الحریری اجازه 

ورود به محل حادثه داده نشود.
تل آویو: کار ما نیست

رسانه های رژیم صهیونیستی به نقل از یک منبع سیاسی در فلسطین 

اشــغالی گزارش دادند که »انفجار در بندر بیروت هیچ گونه ارتباطی 
به اسرائیل ندارد«.

رئیس ســازمان صلیب ســرخ لبنان در پیام توییتری از همه نیروها 
و کادر این ســازمان خواســت هرچه ســریعتر در مراکز خدمت خود 

حاضر شوند.
تعداد زیاد مجروحان عث شده است، حرکت و مرور خودرها در سطح 
شــهر بیروت کاهش محسوسی داشــته و تا کار امدادرسانی و نقل و 
انتقال مجروحان با سرعت انجام شود. بیمارستان های بیروت فراخوان 
اهدای خود داده و گفته کســانی که می توانند به مراکز دریافت خود 

مراجعه کنند.
وزیر کشــور لبنان نیز علت مهیب بــودن انفجار بندر بیروت را وجود 
مواد منفجره مصادره شــده طی سال های گذشته دانست و گفت که 
انفجار این مواد، علت ویرانی بندر و بخش هایی از شهر بیروت است.

نزدیکــی بندر بیروت به ادارات دولتی از جملــه وزارت خارجه لبنان 
و اداره بــرق بیــروت باعث تخریب بخش هایی از این ادارات شــده 
اســت. گفته می شــود رئیس اداره برق بیروت در این حادثه شــدیداً 
زخمی شــده اســت. تخریب اداره برق بیروت باعث شده است، برق 
 بخش هایی از بیروت قطع شده و به تبع آن، کار امداد و نجات سخت

 شود.
ظرفیت بیمارستان های بیروت رو به اتمام است

وزارت بهداشــت لبنــان در بیانیــه جدیــد اعلام کرد کــه ظرفیت 
بیمارستان های شــهر بیروت برای پذیرش مجروحان انفجار پر شده 
و بیمارســتان های حومه بیروت خود را برای پذیرش مجروحان آماده 

کنند.
رئیس بیمارســتان »رزق« به عنوان مثال اعلام کرده اســت که این 

بیمارستان 400 مصدوم را پذیرش کرده است.
2200 زخمی

صلیب ســرخ لبنان تعداد زخمی های را به بیش از 2200 نفر افزایش 
داد و اعلام کرد که این آمار در حال افزایش است.

پایگاه خبری »المســتقبل« )وابســته به جریان المســتقبل و سعد 
الحریری( گزارش داد که 90 درصد انبار داروهای بیماری ناعلاج در 
منطقه کانتینرهای بندر بیروت بر اثر انفجار تخریب شده و داروها نیز 

غیر قابل استفاده اند.
تعداد کشته ها: 30 نفر

وزیر بهداشت لبنان: تاکنون 30 نفر کشته و سه هزار نفر زخمی شدند.
نفجار بیروت ناشی از یک محموله نیترات آمونیوم بوده است

مدیرکل گمرک ها در بیروت: ایــن انفجار در یک محموله ای از 
ماده نیترات آمونیوم رخ داده که از لبنان می گذشــته اســت و به 
دلیل اختلافــات میان طرف های معامله که افــرادی غیرلبنانی 
بودند، این محموله در بندر توقیف شده بود.مدیر گمرک ها مقصد 
و مبدأ این محموله را اعلام نکرد و گفت: ما اســناد را بررســی 
خواهیــم کرد.در همین حال، عباس ابراهیم، مدیرکل امنیت کل 
لبنان اعلام کرد: به نظر می رســد که این انفجار در مخزن مواد 
به شــدت منفجره که از سال ها قبل مصادره شده بودند، رخ داده 

است

روز سیاه لبنان
30 نفر کشته و سه هزار نفرزخمی)تا لحظه نگارش خبر( در انفجارهای لبنان


